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Prezident İlham Əliyev Bakıda Cənub
qaz dəhlizi Məşvərət Şurası çərçivəsində
nazirlərin görüşündə iştirak edib. Dövlət
başçısı Məşvərət Şurasının ilk iclasında
nitq söylədi.

Azərbaycan Prezidenti İlham
Əliyevin nitqi

- Xanımlar və cənablar, əziz dostlar.
Əvvəlcə sizin hamınızı Azərbaycanda

salamlamaq istərdim. Bu gün biz Cənub
qaz dəhlizi Məşvərət Şurasının ilk toplan-
tısını keçiririk. Fürsətdən istifadə edib
ölkələrinizin rəhbərliyinə Bakıda bu
görüşün keçirilməsi təşəbbüsümüzə
verdikləri dəstəyə görə təşəkkürümü çat-
dırmağınızı xahiş edirəm. Bu görüşün
keçirilməsi üçün çox münasib bir vaxtdır.
Çünki bu il “Cənub” qaz dəhlizi layi-
həsinin praktiki olaraq həyata keçirilməsi
başlayır. Bu layihə bizi birləşdirir və
onunla bağlı əlavə əlaqələndirmə, fikir
mübadiləsi lazımdır. Əminəm ki, bugünkü
görüş ərzində fikir mübadiləsi, müza-
kirələr bu layihənin uğurla həyata keçir-
ilməsinə töhfə verəcəkdir.

Azərbaycan dünyada neft hasil edən
ilk ölkə kimi tanınır. Bu, XIX əsrin orta-
larında baş verdi. Eyni zamanda, XX
əsrin ortalarında dənizdə neft hasil edən
ilk ölkə də Azərbaycandır. Bu səbəbdən
Azərbaycanın neft sənayesinin tarixi çox
zəngindir. Onu da bildirmək istəyirəm ki,
İkinci Dünya müharibəsində Azərbaycan-
da istehsal olunan neft Sovet İttifaqının
hasil etdiyi neftin 80 faizini təşkil edirdi.
Azərbaycan neftçiləri faşizm üzərində
Qələbənin əldə edilməsinə böyük töhfə
veriblər. Ola bilsin ki, Azərbaycan nefti

olmasaydı, İkinci Dünya müharibəsinin
nəticələri başqa cür olardı. Lakin Sovet
İttifaqının süqutu zamanı neft
sənayesindəki vəziyyət ürəkaçan deyildi.
Quruda olan yataqlar əsasən tükənmişdi.
1991-ci ildə Azərbaycan müstəqilliyini
bərpa etdikdə neft sənayesi böhran
içərisində idi. Nəinki neft sənayesi,
bütövlükdə biz ciddi hərbi, siyasi, iqtisadi
böhranla üzləşdik. Vətəndaş müharibəsi,
Ermənistanın işğalı baş verdi. Nəhəng
neft yataqlarımızın işlənməsi üçün nə
maliyyə ehtiyatlarımız, nə də ki texniki
imkanlarımız vardı. Yalnız Heydər Əliyev
1993-cü ildə Prezident seçildikdən sonra
vəziyyət sabitləşdi, vətəndaş müharibəsi
dayandı, biz islahatlara başladıq. İslahat-
ların mühüm elementlərindən biri Azər-
baycanı dünyaya açıq etmək idi. Biz xari-
ci sərmayələri cəlb etməyə başladıq və
Azərbaycanda çox yaxşı sərmayə mühiti-
ni yaratdıq. Bu fakt sayəsində Azərbay-
canın indiki iqtisadiyyatı davamlıdır,
sabitdir. Birbaşa xarici sərmayələrin
adambaşına olan həcminə görə Azərbay-
can keçmiş sovet məkanında aparıcı
yerdədir.

1994-cü il Azərbaycanın yeni enerji
strategiyasının başlanğıc ili idi. Hökumə-
timiz ilə dünyanın əsas neft şirkətləri kon-

sorsiumu arasında müqavilə imzalandı.
1994-cü ildə imzalanan müqavilə dərhal
“Əsrin müqaviləsi” adını aldı. Bu, sər-
mayələrin həcmi və resurs əsası kimi
götürülən “Azəri-Çıraq-Günəşli”
yatağının dünyadakı ən böyük neft
yataqlarından biri olması faktı ilə
bağlı idi. İyirmi ildən çoxdur ki, həmin
yataq işlənilir və ölkəmizdə neft hasi-
latının əsas özəyi hesab olunur. Buna
görə də 1994-cü il enerji strate-
giyasının başlanğıc ili oldu. Beləliklə,
Xəzər dənizi ilk dəfə olaraq xarici sər-
mayələr üçün açıq elan edildi.

Lakin Azərbaycanın açıq dənizə
çıxışı olmayan ölkə olduğunu nəzərə
alaraq bizim neftimizi nəql etmək
üçün boru kəmərləri şəbəkəsinə
ehtiyacımız var idi. Birmənalı olaraq,
Azərbaycan, Gürcüstan və Türkiyə
arasında regional əməkdaşlığa
əsaslanan əlaqələn dirilmiş səylər
beynəlxalq bazarlara neft və qazın
nəqli üçün başlanğıc mərhələdə
müasir boru kəmərləri sistemini mümkün
etdi. Azərbaycanın enerji siyasətinin həy-
ata keçirilməsində bu gün haqqında
danışdığımız Cənub qaz dəhlizi üçün
vacib olan vəziyyəti mümkün edən bir
neçə mühüm mərhələləri sizə xatırlat-
maq istərdim. Çünki “Cənub” qaz dəhlizi
layihəsi burada - Azərbaycanda son 20 il
ərzində tərəfdaşlarımızla apardığımız işə
əsaslanır. 1996-cı ildə Azərbaycanla bp-
nin rəhbərlik etdiyi xarici şirkətlər konsor-
siumu arasında “Şahdəniz” yatağına dair
saziş imzalandı. “Şahdəniz” qaz yatağı
Cənub qaz dəhlizi üçün ən mühüm

resurs bazasıdır. 1997-ci ildə “Çıraq”
platformasında ilk neft hasil edildi. Bu,
ola bilsin ki, neft sənayesi tarixində reko-
rd idi. Yəni, müqavilənin imzalanması ilə
ilk neftin hasil edilməsi arasında vaxt
fərqi cəmi üç il oldu. 1999-cu ildə Xəzər
dənizi ilə Qara dənizi birləşdirən Bakı-
Supsa boru kəməri çəkilmişdir. Beləliklə,
Azərbaycan nefti Gürcüstanın Qara
dənizdəki Supsa limanına nəql edilməyə
başlandı. Bu, şaxələndirilmənin vacib
elementi idi. İlk dəfə olaraq Qara dənizlə
Xəzər dənizi xam nefti nəql edən boru
kəməri ilə birləşdi. 2006-cı ildə Bakı-Tbil-
isi-Ceyhan neft boru kəməri istismara
verildi. Xəzər və Aralıq dənizləri ilk dəfə
olaraq boru kəməri ilə birləşdi. 2007-ci
ildə Bakı, Tbilisi və Türkiyənin Ərzurum
şəhərini birləşdirən Cənubi Qafqaz qaz
kəməri çəkildi.

Bütün bu mühüm mərhələlər Azər-
baycanın enerji siyasətinin həyata keçir-
ilməsində olduqca əhəmiyyətli idi. Biz
Gürcüstan və Türkiyədəki tərəfdaşlarımı-
zla birgə qarşımızda duran bütün
məqsədlərə və hədəflərə nail olduq. Bu,
həmçinin məhsuldar regional əmək-
daşlığın gözəl nümunəsi idi. Bu halda bir-
birini dəstəkləyən və bir-biri ilə əmək-
daşlıq edən üç ölkə çox iddialı

məqsədlərə nail oldu. Lakin bu, demək
lazımdır ki, planlarımızın yalnız
başlanğıcı idi. Çünki nəhəng “Şahdəniz”
yatağı və Azərbaycanın digər qaz
yataqları təbii qazı Azərbaycandan
beynəlxalq bazara nəql edəcək Cənub

qaz dəhlizinin çəkilməsinin zəruriliyini
diktə edirdi. Bu layihənin də həyata keçir-
ilməsində mühüm mərhələlər var. 2011-ci
ildə mənimlə Avropa Komissiyasının
sədri cənab Barrozu arasında Bakıda
Cənub qaz dəhlizi haqqında Birgə
Bəyannamə imzalandı. Bu sənəddə
Azərbaycan Cənub qaz dəhlizinə əsas
töhfə verən və həyata keçirən ölkə kimi
göstərilir. 2012-ci ildə TransAnadolu -
TANAP qaz boru kəmərinin tikintisi ilə
əlaqədar Azərbaycan ilə Türkiyə arasın-
da saziş imzalandı. Bu saziş Cənub qaz
dəhlizinin həyata keçirilməsində mühüm
rol oynadı. Çünki Azərbaycan qazının
nəql edilməsində əsas olacaq layihənin
uzun illər ərzində müzakirəsi zamanı
bizim tərəfimizdən TANAP layihəsi
təqdim edildi, dərhal bütün tərəf-
daşlarımızın güclü dəstəyini qazandıq.
Bir sözlə, TANAP Cənub qaz dəhlizinin
həyata keçirilməsində mühüm yer tutur.
Siz yəqin ki, bilirsiniz, artıq TANAP-ın
praktiki həyata keçirilməsinə başlanıb.
2013-cü ildə TransAdriatik boru kəməri
Avropaya əsas ixrac marşrutu kimi seçil-
di və 2014-cü il sentyabrın 20-də isə
Cənub qaz dəhlizinin təməlqoyma
mərasimi burada - Bakıda keçirildi. Bu,
1994-cü il sentyabrın 20-də “Əsrin
müqaviləsi”nin imzalanmasından düz 20
il sonra baş verdi. Bu, görülmüş işlərin
qısa tarixçəsi idi. Buna görə bir daha
demək istəyirəm ki, artıq Azərbaycanda
və qonşuluqda yaradılan həmin mühüm
elementlər olmadan bu gün “Cənub” qaz
dəhlizi layihəsi yalnız yaxşı bir ideya və
ya istək kimi səslənərdi. Lakin bu gün bu
layihə artıq həyata keçirilmə mərhələsin -
də olan layihədir. Qeyd etmək istəyirəm
ki, Dövlət Neft Şirkəti ilə əsas investoru-
muz olan bp arasında tərəfdaşlıq neft-
qaz layihələrimizin həyata keçirilməsində
olduqca mühüm rol oynadı. Artıq 20 ildir
ki, bu tərəfdaşlıq davam edir və gələn
illərdə də davam edəcək.

Bir daha deyim ki, Cənub qaz dəhlizi
üçün resurs bazası bp-nin əməliyyatçı
olduğu “Şahdəniz” yatağıdır. “Şahdə -
niz”dən başqa digər nəhəng qaz
yataqlarını da götürsək, – yeri gəlmişkən,
hesablamalarımıza görə Azərbaycanın
təsdiqlənmiş qaz ehtiyatları 2,5 trilyon
kubmetrdən çoxdur, - “Abşeron”, “Ümid”
və digər yataqlar “Cənub” qaz dəhlizi lay-
ihəsinə birmənalı olaraq töhfə verəcək.
Çox güman ki, bu gün proqno-
zlaşdırdığımız rəqəmləri üstələyən daha
çox hasilatımız və ixracımız olacaq.

Əməkdaşlığımızın vacib elementi,
əlbəttə ki, səylərimizin əlaqələndirilmə-

sidir. Fikrimcə, Məşvərət Şurasının bu
gün keçirilən toplantısı bu məqsədi
daşıyacaq. Görülmüş və planlaşdırılmış
işlər barədə təqdimat olacaq. Lakin bu
layihədə iştirak edən bütün ölkələr və
şirkətlər arasında əlaqələn dirmə və

səmərəli ünsiyyət uğurun əsas
ilkin şərtlərindən biri olacaq.
Əvvəlcə olduğu kimi, Gürcüs-
tan, Türkiyə və Azərbaycan
arasında aparılmış üçtərəfli
əməkdaşlığa bənzər qaydada
işləməliyik. Həmin üçtərəfli
əməkdaşlıq və yüksək
səviyyədə olan qarşılıqlı eti-
mad, dəstək artıq qeyd etdiyim
layihəni həyata keçirməyə
imkan yaratdı. Hazırda isə
daha mürəkkəb vəziyyətdir.
Çünki iştirakçıların və tərəflərin
sayı çoxdur. Buna görə bizə
maksimal səviyyədə qarşılıqlı
etimad lazımdır və bir-birimizi
dəstəkləməliyik. Hamımız bu

layihənin həyata keçirilməsinə töhfə ver-
məliyik ki, onu vaxtında icra edək. Cənub
qaz dəhlizi enerji təhlükəsizliyi layihə-
sidir. Bu, bizim üçün enerji təhlükəsi-
zliyidir. Çünki Azərbaycan beynəlxalq
bazarlara böyük həcmdə təbii qazı ixrac
etmək imkanı qazanacaq. Bu, həm də
istehlakçı və tranzit ölkələr üçün enerji
təhlükəsizliyidir. Çünki bu gün enerji təh-
lükəsizliyinə istənilən ölkənin milli təh-
lükəsizliyindən ayrı baxıla bilməz. Enerji
resursları nəinki çiçəklənmə, proqno-
zlaşdırma və sabitlik mənbəyi ola bilir,
həmçinin bəzən rəqabət və düşmənçilik
mənbəyinə də çevrilir. Fikrimizcə, bizim
fəlsəfəmiz ondan ibarətdir ki, enerji
resursları sabitliyə, proqnozlaşdırmaya,
əməkdaşlığa və qarşılıqlı dəstəyə töhfə
verməlidir. Əminəm ki, hasilatçı, tranzit
və istehlakçı ölkələr üçün uduşlu vəziy -
yət, layihənin 3 komponenti arasındakı
maraqlar balansı layihəmizin uğurla həy-
ata keçirilməsinin başlıca səbəbi olacaq.
Enerji resurslarının şaxələndirilməsi
hazırda beynəlxalq təşkilatların əsas are-
nasında müzakirə olunan məsələdir.
Azərbaycan şaxələndirmədə öz rolunu
oynayır. Şaxələndirmə haqqında danı -
şan da biz yalnız marşrutların deyil, həm
də mənbələrin şaxələndirilməsini nəzər -
də tuturuq. Marşrutların da şaxələn -
dirilməsi vacibdir, lakin mənbə eyni olan-
da vəziyyət çox dəyişmir. Mənbələrin
şaxələndirilməsi vacibdir. Bu halda,
Xəzər dənizində çıxan qaz - Azərbaycan
qazı növbəti illər ərzində Avropa isteh -
lakçıları üçün yeganə yeni qaz mənbəyi
olacaq. Əlbəttə ki, bu, tamamilə başqa
vəziyyət yaradır. Bu gün qarşımızda
ölkələrdən ibarət komanda var. Avropa
Komissiyası güclü dəstəyini verir. Çox
şadam ki, bugünkü görüşdə cənab
Şefçoviç iştirak edir. Bu, planlarımızda
nikbinliyi artırır. Çünki əminəm ki, bu lay-
ihənin həyata keçirilməsi məqsədilə
nəzərdə tutduğumuz bütün məsələlər öz
həllini tapacaq. Layihə vaxtında icra olu-
nacaq və hamımız Cənub qaz dəhlizinin
baş tutmasını qeyd edəcəyik. Lakin buna
nail olmaq üçün əlaqələndirmə, qarşılıqlı
etimad və bu prosesə qoşulmuş bütün
ölkələr arasında sıx qarşılıqlı əlaqə
lazımdır. Bu gün bizimlə olduğunuza
görə sizə bir daha minnətdarlığımı
bildirirəm və Məşvərət Şurasına uğurlar
arzulayıram. Sağ olun.

Tədbirin yekununda Cənub qaz dəh-
lizi Məşvərət Şurası çərçivəsində nazir-
lərin görüşünün iştirakçıları tərəfindən
mətbuat üçün Birgə Bəyanat imzalandı.

president.az
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Ermənistan İraqın Kürdüstan
muxtariyyatında konsulluq açır.
Axar.az xəbər verir ki, Bərzani
hökumətinin paytaxtı Ərbil şəhə -
rində erməni konsulluğu fəaliyyətə
başlayacaq. Kürdüstan bölgəsinin
Baş naziri Neçirvan Bərzani
Ermənistanın İraqdakı səfiri Karen
Qriqoriyanı qəbul edib.

Görüş zamanı bildirilib ki,
Ermənistan Ərbildə öz konsul-
luğunu açacaq və həftədə iki dəfə
Ərbil-İrəvan təyyarə reysləri olacaq.

“Azərbaycan kürdləri” İctimai
Birliyinin sədri olan Tahir Süleyman
hesab edir ki, rəsmi Bakı çoxdan bu
bölgə ilə əlaqələr yaratmalı, səfirlik
açmalıydı. Onun sözlərinə görə,
İraqda ən azı özlərini azərbaycanlı
hesab edən 2,5 milyon türkman və
5 milyona yaxın kürd qardaşlarımız
yaşayır:

“Türkman qardaşlarımızın Azər-
baycana gediş-gəlişi çətindir. Səfir-
lik açılsa, problemlər
həllini tapar. Ərbildə
təhlükəsizlik təmin
olunub. Ona görə də
konsulluq açılması çox
vacibdir. Mən Xarici
İşlər Nazirliyinə, Azər-
baycan Prezidentinə
müraciət etmişəm ki,
səfirlik açılsın”.

T.Süleyman qeyd
edib ki, nazirlik rəsmisi məktuba
cavabında bunları yazıb: “Prezident
12 noyabr 2010-cı ildə Azərbaycan
Respublikasının İraq Respub-
likasında  (Bağdad şəhərində) səfir-
liyinin fəaliyyətinin təmin edilməsi
haqqında sərəncam imzalanıb.

İraqın Ərbil şəhərində Azərbay-
can konsulluğunun açılması ilə

bağlı müraciətə cavab olaraq
bildirmək istəyirik ki, İraqda daxili,

hərbi-siyasi vəziyyətin gərgin və
mürəkkəb olduğunu nəzərə alaraq,
vəziyyətin nisbətən sabitləşməsi və
orada Azərbaycan səfirliyinin
fəaliyyətə başlamasından sonra
digər regionlarda konsulluğun açıl-
ması məsələsinə münasibətlərin və
maraqlarımızın həcminə uyğun
olaraq baxıla bilər”. 

“Diplomat” şefi diplomat olmaq istəyir...  
Baş yazar XİN-ə onu Ərbilə

konsul gön də rilməsini təklif etdi.
Azərbaycanda nəşr olunan kürdilli
“Diplimat” qəzetinin baş redaktoru
Tahir Süleyman Axar. az-a mü -
raciət edə rək Ermə nistanın İraqın
Kür distan Mux tariy yə tində kon -
 sulluq açma sından bərk nara-
hatçılıq keçirdiyini dilə gətirib. T.
Süleyman deyir ki, Bağdadda illər
öncədən Er mənistanın sə fir liyi
fəaliyyət göstərir və bu azmış kimi
indi də konsulluq fə aliyyətə başla -
yacaq. Baş re daktor saytı mıza
prezident İlham Əliyevin İraqda
səfirlik açılmasıyla bağlı sərən-

camından 4 ildən çox vaxt keçməsinə baxmayaraq Xarici İşlər
Nazirliyinin bəhanə ilə bu işi yubatdığının sübutu kimi nazirlikdən
ona verilən cavabı da göndərib, eyni zamanda özü də bu məktu-
ba təkrar cavab yazaraq nazirliyi fakt qarşısında qoyub ki, əgər
başqaları təhlükəsizlik problemləri səbəbindən ora getməyə qorx-
ursa, ehtiyat edirsə onu göndərsinlər. O deyir ki, buna haqqı çatır
və dövlətimizi layi  qincə təmsil etməyə qadirdir.

Ermənilər Ərbildə konsulluq açır: Bakıdan açıqlama

Xarici İşlər Nazirliyinin İkinci (Şərq) Ərazi İdarəsinin
rəisi hörmətli N. Hüseynov cənablarına

Cənab Hüseynov, Hörmətli ölkə Prezidenti İlham Əliyev cənablarına ünvan-
ladığımız müraciətin cavabını aldıq. Qeyd etdiyimiz kimi, on illərdir qardaş
Türkiyənin, ABŞ-ın, Avropa dövlətlərinin, sonda da mənfur qonşularımız,
ermənilərin Bağdatda səfirliklərinin fəaliyyəti haqqında müraciətdə məlumat ver-
mişdik. Çox təəssüflər olsun ki, 60-dan artıq ölkənin səfirliklərinin fəaliyyət
göstərdiyi bir ölkədə Azərbaycanin səfirliyi yoxdur. 

Hansı ki, dediyiniz kimi, Cənab Prezident 12 noyabr 2010-cu ildə bu haqqda
Sərəncam imzalamışdır. Görəsən, 12 noyabr 2010-cu ildə veri lən Sərəncam nə
üçün indiyə qədər yerinə yetirilməyib.

Bəlkə, Bağdada getmək üçün qorxmaz səfirlərin tenderini elan edəsiniz?
Görünür, ya bizim qanımız Bağdadda çalışan ermənilərin qanından qırmızıdır, ya
da, orada çalışanların qanı bizim qanımızdan...

Mən Tahir Süleyman, bir neçə dəfə Ulu Öndərimiz Heydər Əliyev cənab -
ları ilə görüşsəm də, heç vaxt, heç nə ummamışam. Lakin Azərbaycanımızın
mənafeyini müdafiə edəcək hər hansı qorxulu bir iş olsa mən orada çalış-
mağa hazıram.

Bizə elə gəlir ki, hörmətli Prezidentimiz İlham Əliyev cə nablarının Bağdadda
səfirliyin açılmasına verdiyi Sərəncama qeyri-şərtsiz, vaxtında əməl olunmalı idi. 

Gec də olsa, Prezidentin sərəncamı yerinə yetirilməlidir!
Lakin Prezidentə verdiyimiz müraciətin vaxtından və sizin bizə verdiyiniz ca -

vab dan 4 il keçməsinə baxmayaraq, hələ də, Prezidentin Sərəncamı icra olun-
mamışdır. Nə üçün?

Hörmətlə: “Diplomat” qəzetinin
baş redaktoru Tahir Süleyman.

Àçÿðáàéúàí Ðåñïóáë èêàñû Ïðåçèäåíò è, 
çàò è-àë è ëÿð è  È ëùàì ßë èéåâ úÿíàáëàð ûíà 
“Äèïëîìàò” ãÿçåòèíèí èäàðÿ ùåéÿòè àäûíäàí

Ì  Ö  Ð  À  Ú  È  ß  Ò
×îõ ùþðìÿòëè úÿíàá Ïðåçèäåíò!
Àðòûã áöòöí äöíéà þëêÿëÿðèíÿ ìÿëóìäóð êè, Àçÿðáàéúàí Ñèçèí ðÿùáÿðëèéèíèç àëòûíäà

ùÿð áèðèìèçèí ãöðóð äóéäóüó èãòèñàäè-ñèéàñè óüóðëàðà èìçà àòìàãäàäûð. Àçÿðáàéúàíûí
Áþéöê îüëó, õàëãûìûçûí õèëàñêàðû, Óëó Þíäÿð Ùåéäÿð ßëèéåâèí çÿðýÿð äÿãèãëèéè èëÿ
ãóðäóüó äþâëÿò÷èëèê ïðèíñèïëÿðè, Ñèçèí óçàãýþðÿí ñèéàñÿòèíèçäÿí ýöú àëàðàã äàùà äà
ìþùêÿì ëÿíìÿêäÿäèð. Àðòûã ñîí èëëÿð Ñèçèí ðÿùáÿðëèéèíèç àëòûíäà àïàðûëàí óüóðëó
ñèéàñÿò íÿòèúÿñèíäÿ, äöíéàíû åðìÿíè éàëàíëàðûíäàí õÿáÿðäàð åòìÿêäÿ, îíèëëèêëÿð
áîéó áèçè ìÿíýÿíÿäÿ ñàõëàéàí èíôîðìàñèéà áëîêàäàñûíû éàðìàãäàéûã. Áèëèðèê êè, ùÿëÿ
ãàðøûäà ýþðöëÿñè õåéëè þíÿìëè èøëÿð âàð âÿ íÿçÿðÿ àëìàëûéûã êè, ìþâúóä äöíéà ùÿëÿ
äÿ èêèëè ñòàíäàðòëàðäàí ÿçèééÿò ÷ÿêèð, áó àçìûø êèìè õðèñòèàí òÿÿññöáêåøëèéè ìöñÿëìàí
äöíéàñûíà ãàðøû ÿäàëÿòñèçëèê äàëüàñûíû äàùà äà ýöúëÿíäèðìÿêäÿäèð. Àíúàã ùÿãèãÿòèí
öçÿ ÷ûõìàñû óüðóíäàêû ìöáàðèçÿ éîëó íÿ ãÿäÿð ÷ÿòèí îëñà äà,  áèð î ãÿäÿð
ìÿñóëèééÿòëè âÿ øÿðÿôëè îëäóüóíäàí ùÿð áèðèìèç áèð èíôîðìàñèéà òÿáëèüàò÷ûñû
ôóíêñèéàñûíû äàøûéàðàã äöíéàíû ôèòíÿêàð åðìÿíè éàëàíëàðûíà óéìàìàüà, áÿ -
øÿðèééÿòèí òÿðÿããèïÿðâÿð êÿñèìèíè ãÿôëÿò éóõóñóíäàí àéûëòìàüà òÿëÿñìÿëèéèê.
Ñåâèíäèðèúè ùàëäûð êè, àðòûã Ñèçèí óçàã ýþðÿí ñèéàñÿòèíèç ñàéÿñèíäÿ ñÿðùÿäëÿðèìèçèí î
òàéûíäà, õöñóñèëÿ äÿ Àâðîïà âÿ Àìåðèêàäà ýöúëö äèàñïîð òÿøêèëàòëàðûìûç, ëîááè÷èëèê
ñòðóêòóðëàðûìûç ôîðìàëàøìàãäàäûð âÿ áó èíñòèòóòëàð Àçÿðáàéúàí ùÿãèãÿòëÿðèíè äöíéà
ìèãéàñûíà ÷ûõàðìàãäà, ìÿäÿíèééÿòèìèçè, àäÿò-ÿíÿíÿìèçè, ìèëëè þçöíÿìÿõ -
ñóñëóüóìóçó òàíûòìàãäà õåéëè þíÿìëè èøëÿð ýþðìÿéÿ  ìöâÿôôÿã îëóáëàð. 

Úÿíàá Ïðåçèäåíò!
Àïàðäûüûíûç äöíéÿâè ñèéàñÿò íÿòèúÿñèíäÿ íÿ ãÿäÿð äîñò ãàçàíìûø îëñàã äà,

äöøìÿíëÿðèìèç, ðÿãèáëÿðèìèç, áèð ñþçëÿ, äþâëÿòèìèçèí ýöúëÿíìÿñèíè èñòÿìÿéÿí
áÿäíàì ãöââÿëÿð äÿ éîõ äåéèë. Ìÿùç áóíà ýþðÿ äÿ õàëãûìûçûí, äþâëÿòèìèçèí
ñèéàñÿòèíèí òÿáëèüè ö÷öí ùÿð áèð ôöðñÿòäÿí éàðàðëàíìàëûéûã. Ìÿõñóñè îëàðàã
ìöñÿëìàí äöíéàñûéëà ýåíèø èø àïàðûëìàëû, äèí ãàðäàøëàðûìûçûí êþìÿéèíäÿí
áÿùðÿëÿíìÿëèéèê. Ùåñàá åäèðèê êè, Èðàã Ôåäåðàòèâ Ðåñïóáëèêàñû vÿ Êöðäöñòàí
áþëýÿñè äÿ áó èøäÿ áèçÿ óìäóüóìóç êþìÿéè åäÿ áèëÿð. ×öíêè Èðàã Ôåäåðàòèâ
Ðåñïóá ëèêàñûíäà èêè ìèëéîí éàðıì, Êöðäöñòàí áþëýÿñèíäÿ éöç èéèðìè ìèí  òöðêìàí
ñîéäàøûìûç, àëòû ìèëéîíà ãÿäÿð êöðä ãàðäàøûìûç, îí ìèëéîíëàðëà ÿðÿá
äèíäàøëàðûìûç éàøàéûð. Áèç ÿñðëÿð áîéó ãÿùðÿìàí êöðä õàëãû èëÿ Êÿðêöêäÿ, ßðáèëäÿ,
Ñöëåéìàíèéÿäÿ, Àëòóí êþðïöäÿ, Çÿíýÿçóðäà, Äÿðÿëÿéәçäÿ, Ãÿðáè Àçÿðáàéúàíäà,
Ãàðàáàüäà, Ýÿíúÿäÿ, Áàêûäà áèðýÿ éàøàìûøûã, èøüàë÷ûëàðà ãàðøû ñÿíýÿðëÿðäÿ
÷èéèí-÷èéèíÿ âóðóøìóøóã, õåéðèìèç äÿ áèð îëóá, øÿðèìèç äÿ. Áèç áó èêè ãàðäàø
õàëãëàðûí áèðëèêäÿ ýÿëÿúÿêäÿ äÿ áöòöí ÷ÿòèíëèêëÿðè äÿô åòìÿê ýöúöíäÿ îëäóüó
ãÿíàÿòèíäÿéèê. Öìèä åäèðèê êè, òåçëèêëÿ ÿëàãÿëÿðèìèçèí ýåíèøëÿíìÿñè, èíôîðìàñèéà
ìöáàäèëÿëÿðèìèçèí èíòåíñèâëÿøìÿñè, îðòàã äÿéÿðëÿðèìèçèí ïàéëàøìàñû èñòèãà ìÿòèíäÿ
çÿðóðè àääûìëàðûí àòûëìàñûíà ýþñòÿðèø âåðÿúÿêñèíèç. Áèç òàì ÿìèíèê êè, ùÿð ö÷
ãàðäàø õàëãëàð àðàñûíäà ñèéàñè-èãòèñàäè, ìÿäÿíè ÿëàãÿëÿðèí ãóðóëìàñû þëêÿìèçèí
ÿðàçè áöòþâëöéöíÿ åäèëÿí òÿúàâöçöí ýåð÷ÿê ìàùèééÿòèíèí äöíéà ìèãéàñûíà äàùà
áèð úÿáùÿ âàñèòÿñèéëÿ ÷ûõàðûëìàñûíû òÿìèí åäÿ áèëÿð. Êöðäöñòàí áþëýÿñèíèí éåòêèëèëÿðè
Àçÿðáàéúàí òÿðÿôèíèí ðÿñìè ãÿðàðûíû ñÿáðñèçëèêëÿ ýþçëÿéèð âÿ îíëàð èñòÿð ßðáèëäÿ,
èñòÿðñÿ äÿ Áàêûäà, ãàðøûëûãëû îëàðàã ðÿñìè íöìà éÿíäÿëèêëÿðèí à÷ûëàúàüû ýöíöí ÷îõ
äà óçàãäà îëìàäûüûíà èíàíûðëàð. Àðòûã ãàðäàø Òöðêèéÿ áó ÿëàãÿëÿðèí ãóðóëìàñûíà
áàøëàéûá âÿ Baüdadda Sÿlahiyyÿtli Sÿfirliyini vÿ Êöðäöñòàí áþëýÿñèíèí ßðáèë
øÿùÿðèíäÿ þçöíöí Ñÿëàùèééÿòëè Êîíñóëëóüóíó à÷ûá.

-Äèããÿòèíèçÿ ÷àòäûðìàã èñòÿéèðèê êè, èíòåðíåòäÿí àëäûüûìûç ìÿëóìàòà ÿñàñÿí, iki
èëäÿí àðòıãäûð èøüàë÷û Åðìÿíèñòàí Ðåñïóáëèêàñû Áàüäàääà þçëÿðèíèí Ñÿëà ùèééÿòëè
Ñÿôèðëèéèíè à÷ûá âÿ Êöðäöñòàí áþëýÿñèíäÿ äÿ Êîíñóëëóüóíóí à÷ûëìàñûíû
ïëàíëàøäûðûðëàð. Ýöìàí åäèðèê êè, Àçÿðáàéúàí Ðåñïóáëèêàñû äà áåëÿ áèð àääûì
àòàúàã, ãàðäàø Òöðêèéÿ âÿ Èðàã-Êöðäöñòàí áþëýÿñè èëÿ áèðëèêäÿ þëêÿìèçèí ñèéàñè
ìàðàãëàðûíû Éàõûí Øÿðã þëêÿëÿðèíäÿ òÿøâèq âÿ òÿáëèü åäÿúÿêëÿð âÿ æóðíà ëèñòëÿ ðè ìèç,
ñèéàñè õàäiìëÿðèìèç Baüdada, Êöðäöñòàí áþëýÿñèíÿ ýåäÿðÿê, Àçÿðáàéúàí
ùÿãèãÿòëÿðèíè éåíè áèð úÿáùÿäÿí äöíéà èúòèìàèééÿòèíÿ ÷àòäûðàúàãëàð.

ßââÿëúÿäÿí Ñèçÿ ìèííÿòäàðëûüûìûçû áèëäèðèðèê!
Ùþðìÿòëÿ: “Äèïëîìàò” ãÿçåòèíèí èäàðÿ ùåéÿòè àäûíäàí, 

ãÿçåòèí òÿñèñ÷è âÿ áàø ðåäàêòîðó Òàùèð Ñöëåéìàí îüëó ßëèéåâ.

21 ildən artıqdır ki, Ermənistanın və 60 digər ölkələrin səfirlikləri Bağdadda fəaliyyət göstərsə də, hələ də bizim Bağdadda səfirliyimiz yoxdur!
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Daşkəsən rayonunda 2014-cü ilin
sosial-iqtisadi inkişafının yekunlarına və
qarşıda duran vəzifələrə həsr olunmuş
ümumrayon yığıncağı keçirilmişdir. Tədbir
iştirakçıları ilk öncə Ulu öndər Heydər
Əliyevin rayonun mərkəzində ucaldılmış
abidəsi önünə gül dəstələri qoymuş,
sonra Rayon İcra Hakimiyyətinin inzibati
binasında yığıncaq öz işinə başlamışdır.
Toplantı iştirakçıları rayonda 2014-cü ildə
əldə olunmuş nəticələrə və 2015-ci ildə
qarşıda duran vəzifələrə həsr olunmuş
filmə baxmışlar.

Daşkəsən Rayon İcra Hakimiyyətinin
Başçısı cənab Əhəd Abıyev yığıncağı
giriş sözü ilə açaraq qeyd etmişdir ki, biz
Daşkəsən rayon ictimaiyyətinin
nümayəndələri rayonumuzda 2014-cü ilin
sosial-iqtisadi inkişafının yekunları və
qarşıda duran vəzifələri müzakirə etmək
üçün toplanmışıq. Qeyd etməliyəm ki,
müzakirəsinə toplaşdığımız 2014-cü
hesabat ili bütövlükdə respublikamız
üçün,  eləcə də onun dilbər guşələrindən
olan Daşkəsən rayonu üçün xüsusilə
əhəmiyyətli və yaddaqalan olmuşdur.

Xüsusi vurğulamaq istərdim ki, Azər-
baycan Respublikasının Prezidenti cənab
İlham Əliyevin və xanımı Mehriban Əliye-
vanın ötən il rayonumuza səfəri və
görülən işlərlə bilavasitə tanışlıq hər bir-
imizdə şərəf hissi və qürur doğurur. Bu
səfər zamanı biz ali rəhbər qarşısında
ötən illər ərzində rayonumuzda görülən
işlərin hesabatını verdik. Düşünürəm ki,
bu məqam rayonumuzun tarixində və hər
birimizin həyatında xüsusi bir səhifə ola-
caqdır.      

2014-cü il Daşkəsən rayonunda

genişmiqyaslı işlər görülmüş, xalqımızın
sosial rifah halının daha da yaxşılaşdırıl-
ması istiqamətində əhəmiyyətli irəliləyişə
nail olunmuşdur. Ötən il Azərbaycan
Respublikasının Prezidenti cənab İlham
Əliyevin rəhbərliyi ilə qarşıda duran bütün
vəzifələr uğurla icra edilmiş, Azərbaycan
dinamik inkişaf tempini qoruyub saxlamış,
iqtisadi və sosial proqramlar yüksək
səviyyədə yerinə yetirilmiş, ölkəmiz və
hətta deyərdim ki, bütövlükdə regional və
daha qlobal əhəmiyyətə malik böyük layi-
hələr uğurla icra olunmuşdur. 2003-cü
ildən başlayaraq ötən hər il Azərbaycan
xalqının və dövlətinin tarixinə qızıl hərflər-
lə yazılmış, başa vurduğumuz hər il tarixi
hadisələr və naliyyətlərlə yaddaşlarda
qalmışdır. 2014-cü il də xalqımızın tar-
ixində həyati bir dövr olmuş və bir sıra
parametrləri ilə daha fərqli və daha zəngin
olmuşdur. Bütün bu nailiyyətlər isə təbii ki,
möhtərəm Prezidentimiz cənab İlham
Əliyevin rəhbərliyi altında qazanılmışdır.
Bu gün biz hər birimiz Azərbaycanın
uğurlarına, hər birimizin şəxsi həyatında
baş verən uğurlara, müsbət dəyişikliklərə
görə cənab Prezident İlham Əliyevə min-
nətdarıq.   

Daşkəsən Rayon İcra Hakimiyyətinin
Başçısı cənab Əhəd Abıyev nitqinə
davam edərək bildirdi ki,
2014-cü ilin  dekabr ayının 23-də  Azər-
baycan Respublikasında  Bələdiyyə seçk-
iləri keçirilmişdir. Əvvəlki seçkilər kimi
bələdiyyə seçkisi də  Daşkəsən rayonun-
da  tam demokratik  və aşkarlıq şəraitində
keçmiş, seçicilərin  46%-i seçkidə  iştirak
etmiş  və  öz  istədikləri  namizədlərə  səs
vermişlər. Ümumilikdə 19 bələdiyyəyə

145 nəfər bələdiyyə üzvü seçilmişdir.
Bələdiyyələrin birinci iclasları keçirilmiş
və hər bir bələdiyyə öz  sədrlərini

seçmişdir. Seçilmiş bələdiyyə sədr-
lərindən 7 nəfəri qadınlar və 7 nəfəri gən-
clərdir. Bələdiyyə sədrlərindən 16 nəfəri
YAP üzvü, 1 nəfəri Sosial Rifah par-
tiyasının üzvü və 2 nəfəri isə bitərəfdir.  

Daşkəsən Rayon İcra Hakimiyyəti
Başçısı yanında Şura iclasında təsdiq
olunmuş qrafikə  uyğun olaraq yerlərdə
keçirilmiş hesabat yığıncaqlarında 2106
nəfər iştirak etmiş, 194 nəfər çıxış
etmişdir. Cəmi  149 təklif irəli sürmüşdür.
Hesabat yığıncaqlarında bir sıra nöqsan-
lar aşkara çıxarılmış və onların aradan
qaldırılması üçün lazımı tapşırıqlar ver-
ilmişdir. Hesabat ilində qadınların və gən-
clərin işə  qəbul edilməsinə  diqqət
artırılmış, rayon İcra Hakimiyyəti  Başçısı
Aparatında  işçilərin orta  yaş səviyyəsi
əvvəlki ilə nisbətən  aşağı salınmışdır.

Azərbaycan  Respublikasının Prezi-
denti cənab İlham Əliyevin uğurlu siyasəti

sayəsində Azərbaycan iqtisadiyyatı ötən
il ərzində də sürətlə inkişaf edib, əhalinin
rifahı yüksəlib, ölkəmizin beynəlxalq
miqyasda nüfuzu əhəmiyyətli dərəcədə
artıb, yeni-yeni nailiyyətlər, qələbələr
qazanılıb. Ölkəmiz regionun lider dövləti
statusunu xeyli dərəcədə möhkəm-
ləndirmişdir.

Möhtərəm  Prezidentimiz  cənab İlham
Əliyev yekun nitqində  demişdir: “Əgər
bütün ölkələr öz daxili işləri ilə məşğul
olsaydılar, başqa ölkələrin daxili işlərinə
qarışmasaydılar və əsassız tələblər irəli
sürməsəydilər, dünya daha da sabit
olardı, təhlükəsizlik daha da çox təmin
edilərdi. Hər halda biz Azərbaycanda öz
işimizi görürük, görəcəyik və əminəm ki,
2015-ci ili də uğurla başa vuracağıq”.

Çıxışımın sonunda Azərbaycan
Respublikasının  Prezidenti  cənab İlham
Əliyevi bir daha əmin  etmək istərdim ki,
bundan sonra da qarşıda  duran  vəz-
ifələrin layiqincə yerinə  yetirilməsi üçün
daha yüksək əzmkarlıq göstərərək,  bütün
qüvvəmizi   səfərbər edib, var gücümüzlə
çalışacağıq. 

Daşkəsən Rayon İcra Hakimiyyətinin
Başçısı cənab Əhəd Abıyevin dərin məz-
munlu geniş nitqindən sonra Daşkəsən
rayonu üzrə Maliyyə idarəsinin rəisi Natiq
Zeynalov, RİHB-nin Daşkəsən şəhər
İƏDÜN-si Nüsrət Vəliyev, Gənclər və
İdman İdarəsinin rəisi Samir Həsənov və
Azərbaycan Respublikası Prezidenti
Admi nis trasiyasının məsul işçisi Rüfət
Əliyev çıxış etmiş, daşkəsənlilərə göstəri -
lən diqqət və qayğıya görə möhtərəm
Prezidentimiz cənab İlham Əliyevə min-
nətdarlıqlarını bildirmiş, qarşıda duran
vəzifələrin icrasından danışmış lar.

Yığıncağın sonunda toplantı işti-
rakçıları adından ölkə Prezidenti cənab
İlham Əliyevə müraciət qəbul olunmuşdur.

11 fevral 2015-ci il tarixində Sabunçu
Gənclər Evində yeni seçilmiş bələdiyyə
üzvləri ilə görüş keçirildi. Görüşdə
Sabunçu Rayon İcra Hakimiy -
yətinin başçısı, müavinlər, ray-
onun hüquq-mühafizə orqan-
larının rəhbərləri, qəsəbə icra
nümayəndələri və rayonun
bütün bələdiyyə üzvləri iştirak
edirdi.

Tədbirdə giriş sözü ilə açan
Sabunçu Rayon İcra
Hakimiyyətinin başçısı Adil
Vəliyev yeni seçilmiş bələdiyyə
üzvlərini bir daha təbrik etdi,
onlara fəaliyyətlərində uğurlar
arzuladı. A.Vəliyev bildirdi ki, ölkəmizdə
bələdiyyələrin yaranması, formalaşması
və hüquqi bazası məhz ümummilli lider
Heydər Əliyevin adı ilə bağlıdır. Belə ki,
bələdiyyələrin hüquqi statusu ilk dəfə
Heydər Əliyevin fəaliyyəti dövründə, 12
noyabr 1995-ci ildə qəbul edilən Azərbay-

can Respublikasının Konstitusiyasında
qanun çərçivəsində müəyyənləşdirilib.
Dövlətçilik tarixinə mühüm hadisə kimi
daxil olan bu tarixi gündən sonra, 1999-cu
ilin dekabrında ilk bələdiyyə seçkilərinin
keçirilməsi ilə hakimiyyətin əks mərkə-
zləşməsi prosesinə start verildi.

A.Vəliyev qeyd etdi ki, 2014-cü il
dekabrın 23-də Azərbaycan
Respublikasında keçirilən növbəti
bələdiyyə seçkilərinin Sabunçu ray-
onunda uğurla keçirilməsini təmin
etmək üçün Rayon İcra Hakimiyyəti
qanunvericilikdə nəzərdə tutulmuş
qaydada üzərinə düşən bütün vəz-
ifələri əlaqədar qurumlarla birgə
yerinə yetirmiş rayonda fəaliyyət
göstərən 3 Dairə Seçki Komissiyası
və 114 məntəqə komissiyalarının
yerləşdiyi binalarda zəruri təmir-

bərpa işləri aparılmış, 30 məntəqədə veb-
kameralar quraşdırıl mışdır. Rayonun 10
qəsəbəsi üzrə 132 bələdiyyə yerinə Dairə
Seçki Komissiyalarında 288 nəfərin
namizədliyi qeydə alınmışdır. Rayon üzrə
qeydə alınmış 146502 seçicidən 46243
seçici və ya 31,56 faiz seçkilərdə iştirak

etmişdir. Seçkilərdə qalib gəlmiş 132
bələdiyyə üzvündən 86 nəfəri kişi, 46
nəfəri qadın, 61 nəfəri gənc, 98 nəfər və
ya 74,2 faizi YAP-ın üzvü, 9 nəfər digər
digər partiyaların üzvü, 25 nəfəri isə
bitərəf olmuşdur. Seçilmiş bələdiyyə
üzvlərinin hamısı əvvəlki seçkilərdən fərqli
olaraq ali təhsillilərdir.

Yeni seçilmiş bələdiyyə sədrləri və
üzvləri çıxış edərək qarşılarında duran
vəzifələri düzgün qiymətləndirməyi
bacarararq seçicilərin etimadını doğrulda-
caqlarını bildirdilər. Görüşdə təkilf edildi
ki, hər bələdiyyə 2015-ci ildə yerinə
yetirəcəyi işlər barədə ərazi üzrə tədbirlər
planı tərtib edərək “Bir bələdiyyə-azı bir
layihə” təşəbbüsü çərçivəsində gələcək
fəaliyyətlərini konkretləşdirsinlər, bu və
digər məsələləri İcra Hakimiyyəti ilə
əlaqələndirsinlər.

Cəlilabad rayonunun Fərzili
kəndinə təbii qazın verilməsi
münasibəti ilə tədbir keçirilib. Təd-

birdə Rayon İcra Hakimiyyətinin
başçısı Əziz Əzizov,İcra
Hakimiyyətinin  məsul işçiləri,
“Azəriqaz” İstehsalat Birliyinin Yeni
Qazlaşdırma idarəsinin rəisi Kam-
ran Cəfərov və  ictimaiyyətin
nümayəndələri iştirak ediblər.
Fərzili kəndində keçirilən açılış

mərasimlərində çıxış edən Cəlil-
abad RİH başçısı Əziz Əzizov
əhalini təbrik edərək bildirib ki,

ölkə prezidenti daim
xalqın rifah halının
yaxşılaşdırılması isti -
qamə tində mütəmadi
tədbirlər həyata keçi -
rir. Dövlət proqramı-
na əsasən son illər
Azərbaycanın hər bir
bölgəsində olduğu
kimi, Cəlilabadda da
geniş quruculuq-
abadlıq işləri həyata

keçirilir: Cənab Prezidentin qayğı
və diqqəti ilə İyirmi min nəfər
əhalinin yaşadığı 23 yaşayış mən-
təqəsini birləşdirən 20 km-lik Cəlil-
abad-Astanlı-Cəngan-Soltankənd
avtomobil yolu, 23  min nəfər
əhalinin yaşadığı 6 kəndi bir-
ləşdirən Alar-Təzəkənd-Üçtəpə-

Əliqasımlı-Cəfərxanlı avtomobil
yolu təzədən tikilir,Cəlilabad
şəhərinə içməli su xətti çəkilir,
kanalizasiya şəbəkəsi qurulur,
yeni məktəblər, səhiyyə ocaqları
tikilib istifadəyə verilir, kəndlərim-
izin qazlaşdırılması istiqamətində
xüsusi iş aparılır.  Tədbirdə çıxış
edən kənd sakinləri əlamətdar
hadisə ilə əlaqədar sevinc hissləri-
ni bölüşüblər. Onlara göstərilən
yüksək diqqət və qayğıya görə
ölkə başçısına dərin təşəkkürlərini
bildiriblər. Bildirilib ki, əhalinin mavi
yanacaqla təminatı üçün müasir
standartlara uyğun infrastruktur
qurulub. Dövlət başçısının
tapşırıqlarına əsasən bu istiqamət-
də davamlı olaraq mühüm tədbir-
lər həyata keçirildiyi qeyd edilib.
Çıxışlardan sonra kəndlərə təbii
qazın verilməsini bildirən məşəl
alovlandırılıb.

Xəzər rayonunda narkomanlığa və narkotik
vasitələrin qanunsuz dövriyyəsinə qarşı
mübarizə çərçivəsində tədbir keçirilmişdir.

13 fevral 2015-ci il tarixdə Mərdəkan Mədəniyyət Sarayında
Xəzər Rayon İcra Hakimiyyətinin təşkilatçılığı, Gənclər və İdman
Nazirliyinin dəstəyi ilə
Narkomaniya və zərərli
vərdişlərə qarşı mübarizə,
sağlam həyat tərzinin təbliğ
olunması,asudə vaxtln
səmərəli təşkili, şagirdlər
arasında antinarkotik dünya
görüşünün formalaşdırıl-
ması, ”Narkotik vasitələrin,
psixotrop maddələrin və
onların prekursorlarının qanunsuz dövriyyəsinə və narkomanlığa
qarşı mübarizəyə dair 2013 – 2018 – ci illər üçün Dövlət Pro-
qramı”nın icrasını təmin etmək məqsədilə gənclər üçün maari-
fləndirmə tədbiri,tamaşa təşkil olunmuşdur. Xəzər rayon Gənclər
və İdman İdarəsinin rəisi Vüqar Əliyev,Bakı Uşaq teatrının direk-
toru İntiqam Soltan tədbir iştirakçılarını salamlayaraq, tədbiri
açıq elan etdi.Sonra isə “Həyatla oyun” adlı tamaşa nümayiş
olundu.Tədbirdə 250 nəfər gənc iiştirak etmişdir.

Daşkəsən rayonunda 2014-cü il çox böyük 
uğurlar və nailiyyətlərlə yadda qalmışdır

Sabunçu rayonunda yeni seçilmiş bələdiyyə üzvləri ilə görüş keçirildi

Cəlilabad rayonunun Fərzili kəndinə təbii qaz verildi
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Kürdüstan Bölgəsi Başçısı
Məsud Bərzani, IŞİD-le döyüşlə bir-
likdə kürd millətinin dostlarının art-
dığını vurğuladı.

Başçı Bərzani, bu gün Vyanaya
gedərək, Avstriya prezidenti Heinz
Fischer'le bir araya gəldi. Məsud
Bərzani, yığıncağın çox müsbət
keçdiyini, prezident Fischer'in
peşmərgə' nin qeyd müvəf-
fəqiyyətlərdən görə məmnuniyyətini
dilə gətirdiyini ifadə etdi. Top-
landığınız əhəmiyyətinə diqqət
çəkən Bərzani, "Bu gün kürd millə-
tinin daha çox dostu var.
Görüşdüyüm bütün dost ölkələrin
dövlət başçıları, peşmərgəye
dəstək verdiklərini və yazılan
qəhrəmanlığı təqdirlə

qarşıladıqlarını ifadə etdi "dedi.
Avstriyanın hərbi dəstəkdə
olmayacağı sualına, prezident
Bərzani, "Ölkənin qanunları
hərbi dəstək mövzusunda fərq-
lidir. Ancaq insani ölçüdə ciddi
mənada dəstək oldular "cavabını
verdi. Məsud Bərzani, "Münhen
Təhlükəsizlik Konfransı" na qatıl-
maq üzrə 6 Fevralda Almaniyaya
getmişdi. Üç gün davam edən
konfrans boyunca təmaslarda
olan Bərzani, aralarında
Almaniya Baş naziri Angela
Merkel, İraq Baş naziri Heydər
Abadi və Amerika Birləşmiş Ştat-
ları (ABŞ) Başçı Köməkçisi Joe
Biden'la yığıncaqlar olmaq üzrə
bir neçə görüş keçirildi. Rudaw

BMT-nin Əməliyyat Uydu Tətbiq Pro-
qramı (Unosat) tərəfindən edilən ilk
qiymətləndir məyə görə 1.206 bina
tamamilə yox olmuş vəziyyətdə. 1.169
bina isə ciddi şəkildə zədələnmiş.
Şəhərin ətrafında və içində isə partla-
maların meydana gətirdiyi 979 krater
təsbit edilmiş.

Çatılan rəqəmlər 22 Yanvarda çəkilən
fotoşəkillərin, IŞİD'in hücumlarının başla-
masından yalnız günlər əvvəl, 6 sentyabr
2014-cü ildə çəkilən fotoşəkillərlə
müqayisə nəticəsində əldə edilmiş. Bir-
ləşmiş Millətlər Təşkilatının peyk
fotoşəkillərinə əsaslanaraq etdiyi
qiymətləndirməyə görə, Qərb Kürdüstan
sərhədində dörd ay ərzində İraq Şam
İslam Dövləti (işidi) qrupu ilə zidd düşən
şəhər Kobani'nin 3200'den çox bina yox
olmuş və ya zərər görmüş vəziyyətdə.

Yanvar ayı sonunda kürd güclər tərəfind-
ən IŞİD'den tamamilə təmizlənən
şəhərdə, yüzlərlə kürd Şəhid düşdü.
Mindən çox işidi üyesi'de öldürüldü.
IŞİD'in şəhərdən çıxmasının ardından
şəhərə girənlər tərəfindən çək-
ilən fotoşəkillər zərərin
ölçüsünü gözlər önünə sərmiş-
di. Şəhərdə ölənlərin
gömülebilmesi üçün yeni
qəbiristanlıqlar yaradıldı. Qarşı-
durmalar başladıqdan sonra
şəhərdə yaşayan və Suriyadan
qaçaraq buraya sığınan
təxminən 160 min adam bu
dəfə Türkiyəyə sığındı. IŞİD'in
hücumlarından əvvəl 50 min əhalisi olan
olan şəhərin inşasının illər deyilsə belə,
aylar davam edəcəyi təxmin edilir. 
Cənazələrin təmizlənməsi problemi

Dörd ay davam edən qarşıdurma
boyunca ABŞ liderliyindəki koalisiya
tərəfindən Kobani içindəki və ətrafındakı
işidi mövqelərini istiqamətli 600-dən çox
hava hücumu təşkil edildi. Şəhərdəki ən

böyük problemlərdən biri küçələrdəki
cənazə lərin qaldırılması mövzusu.
Dağıntıların altında da cənazələr olduğu
deyilir. BBC

Bağdad ilə Erbil arasında 2 dekabr
2014 tarixində edilən razılaşmanın
yaşanan problemlərin həll edilməsini ehti-
va etdiyini ifadə edən Dizayi, "Bu məncə
yaxşı bir anlaşmaydı. Lakin elə görünür ki
qarşılıqlı olaraq bir anlaşılmazlıq var.
Kürdüstan Regional Rəhbərliyi Hökuməti
sözçüsü Sefin Dizayi, Kürdüstan böl-
gəsinin təyin neft miqdarını göndərmə
nöqtəsində əldə edilən razılaşmaya bağlı
olduğunu, mərkəzi hökumətdən də eyni
rəftarı gözlədiklərini söylədi. Dizayi, "İki
tərəf olaraq üzərində ittifaq etdiyimi bir
razılaşma var. İraq hökuməti, Kürdüstan
bölgəsinin büdcəsini göndərməsi lazımdır
"dedi. Erbil şəhərindəki Səlahəddin Uni-
versiteti Mədəniyyət Mərkəzində təşkil
edilən, "Erbil-Kərkük Təhsil Konfransına"
qatılan Hökumət sözçüsü Dizayi,
şərhlərdə tapıldı. Dizayi, Erbil-Bağdad neft
razılaşmasıyla tərəflərin varılan razılaşma
şərtlərinə görə hərəkət etməsi lazım
olduğunu qeyd etdi.

Bağdad ilə Erbil arasında 2 dekabr
2014 tarixində edilən razılaşmanın
yaşanan problemlərin həll edilməsini ehti-
va etdiyini ifadə edən Dizayi, "Bu məncə
yaxşı bir anlaşmaydı. Lakin elə görünür ki
qarşılıqlı olaraq bir anlaşılmazlıq var. Bu

da Erbildə Bağdad üzərindən göndərəcəyi
neft miqdarı əlaqəli" deyə danışdı. Anlaş-
maya görə, Erbildə gündəlik 250 min bar-
rel nefti Bağdada təslim edəcəyini dilə

gətirən Dizayi, bunun bütün beynəlxalq
qanunlara və prinsiplərə görə il sonuna
qədər etibarlı bir miqdar olduğunu söylədi.
"Kürdüstan bölgəsi, təyin olunan neft
məbləğ göndərilməsi və təslim edilməsi
nöqtəsində razılığa bağlıdır" deyən Dizayi,
belə danışdı: "Buna qarşılıq İraq hökumə-
tinin də Kürdüstan bölgəsinin təyin büd-
cəsini göndərməsi lazımdır. Önümüzdəki
günlərdə Bağdada edəcəyimiz səfərdə bu
məsələdə daxil digər bir neçə mövzunu
müzakirə edəcəyik. bu mənadakı görüş
alışverişlerimiz sürəcək. İki tərəf olaraq
üzərində ittifaq etdiyimiz bir razılaşma var.
İraq Nazirlər Kabinetinin bu müqaviləni

ratifikasiya və 2015 büdcəsi qanun
qanununda da yer almışdır. Yəni razılaş-
ma konstitusiya bir maddə olaraq qəbul
edilmişdir. Heç bir şəkildə tərəddüd
edilmədən bunun yerinə yetirilməsi
lazımdır. " Dizayi, bazar günü Bağdadda
İraq Baş naziri Heydər əl-İbadi'yle bir
araya gələcək baş naziri Neçirvan Bərzani
başçılıq heyətdə kimlərin iştirak alacağıyla
bir sual üzərinə "Mövzuyla əlaqədar adlar
yer alacaq" cavabını verdi. Bu arada
Kürdüstan Təhsil naziri Piştivan Sadiq isə
təşkil edilən konfransla əlaqədar bili
verərək bunları qeyd etdi: "Bu gün Erbil,
Kərkük təhsil konfransını etdik. Daha
əvvəl də Süleymaniyyə, Germiyan və
Duhok ilə əlaqədar proqram etmişdik.
Təhsil müfredatında bir sıra dəyişikliklər
və yenililikler etməyi planlaşdırırıq. Bu
konfransları etməkdə məq sədimiz da
mövzuyla əlaqədar dərindən fikir
mübadiləsi aparmaq və fərqli seq-
mentlərin fikirlərini almaqdır. Konfransda
müəllimlər və təhsil alimlər, Erbil və
Kərkükdəki təhsilin necə olacağıyla əlaqə-
dar görüş və düşüncələrini dilə gətirəcək.
Program nəticəsində bir təhsillə əlaqədar
sağlam bir qərarın çıxmasını gözləyirik.
"NerinaAzad

İsveç xarici işlər naziri Margot Wall-
ström "Müstəqil Kürdüstanın müzakirə
üçün uyğun bir zamandır" dedi. Dünən
İsveç Parlamentində hökumətin xarici
siyasətinin müzakirə iclasda xarici işlər
naziri Margot Wallström, Peşmərgə Güc -
ləri və Kürdüstana bağlı əhəmiyyətli
açıqlamalar verdi. Ölkəsi və partiyasının
Orta şərqə bağlı yeni siyasəti haqqında
danışan Wallström, "30 milyondan çox
kürd devletsizdir" dedi.

Wallström, "kürdlər, İslam Dövləti deyə
xatırlanan işidi terrorizmindən qarşı ən

böyük döyüşü verir. Qərb ölkələri dəstək
verir ancaq Kürdüstanın peşmərgə
qorudu və yalnız peşmərgə vətəndaş
xalqı qoruyur "deyə danışdı.

Kobani'nin Kürd gücləri tərəfindən alın-
masıyla əlaqədar də İsveçli nazir, "Koban-
i'nin xilası, terrorun məğlubiyyətə uğradıl-
ması baxımından gerçək bir məna ifadə
edir" dedi. İsveçin Yaxın Şərq probleminə
istiqamətli siyasətinin dəyişmə vaxtı
olduğunu söyləyən Wallström, "Sosial
demokratlar olaraq bizlərin Fələstinə
dəstəyi, keçmişdən bəri var. İndi də

müstəqil Kürdüstanın müzakirə üçün
uyğun bir zamandır "ifadələrini istifadə
etdi. Margot Wallström sözlərini belə
davam etdirdi: "Əgər İraq Kürdistanı'nın
dövlətləşmə şansı varsa bu uzun bir müd-
dət tələb edir və Yaxın Şərq xəritəsini dəy-
işdirir. Bölgədəki digər xalqa da hörmət
etmək lazımdır. İsveç, kürdlərin öz
müqəddəratını təyin haqqı və özünü idarə
tərəfdarıdır. " Wallström'un sözləri İsveçin,
xüsusilə də ictimai demokratların Kürtle,
Kürd dövləti və Yaxın Şərq xəritəsinə bağlı
ilk dəqiq rəftarı oldu.

Başçı Bərzani: Bu gün kürd millətinin daha çox dostu var

BM-dən Kobaniyə dəymiş ziyanın araşdırılması

Dizayi: İraq razılaşma şərtlərinə görə hərəkət etmir

Müstəqil Kürdüstan üçün uyğun zamandır

Öcalandan şok qərar:
“Si lahı  yerə qoyun”

PKK lideri Abdullah Öcalan Türkiyədə
silahlı mübarizənin bitdiyini elan edib.

A x a r . a z
xəbər verir ki,
Öcalan bu
barədə İmralı
həbsxanasında
onu ziyarətə
gə lən Xalq ların
D e  m o k  r a t i k
P a r t i y a s ı n ı n
(HDP) nüma -
y ə n  d ə l ə r i n ə
bildirib. O, artıq
siyasi mü bari -
zənin başladığını elan edib: 

“Türki yədə silahlı mübarizə bitdi. 2013-ci
ilin martında bildirdiyim kimi, artıq siyasi
mübarizə dövrü başlayıb. Silahlı mübari -
zənin bitməsi ilə bağlı çağırışımızın həyata
keçməsi üçün PKK təcili toplanıb, tərksilah
qərarını verməlidir”. Öcalanın bu çağırışın-
dan sonra PKK tərksilah qərarı versə, terror
təşkilatının Türkiyədəki bütün qüvvələri
ölkədən çıxacaq. Həmçinin razılaşma əldə
olunsa, hökumət və HDP bir neçə gün
ərzində məsələ ilə bağlı ictimaiyyətə rəsmi
açıqlama verəcək.

Kürdlərin Suriyadakı yeni hədəfi
Uzun müddət davam edən atışmalardan

sonra Kobanini nəzarət altına alan kürd
döyüşçülərinin növbəti hədəfi açıqlanıb.
Musavat.com-un məlumatına görə, bu
barədə Suriya insan haqları təşkilatı açıqla-
ma yayıb. Açıqlamada bildirilir ki, kürdlər
İŞİD-in nəzarətində olan Tel-Əbyad rayonu
uğrunda mübarizəyə başlayıb. Açıqlamada
həmçinin bildirilir ki, “İŞİD-in paytaxtı”
adlandırılan Rəqqa şəhərindən xüsusi
qüvvələr İŞİD döyüşçülərinə dəstək vermək
üçün bölgəyə göndərilir. 

“Diplomat” qəzeti 2003-cü
ilin fevralın 2-də ilk nəşrinə
başlamışdır. Artıq qəzetimiz

12 yaşına qədəm qoyur 
və 298-ci sayı dərc olunur. 
Bu illər ərzində qəzetimizin

ərsəyə çatmasında, 
inkişafında əməyi olan bütün

dostlarımıza təşəkkür 
edirik və redaksiya adından

yaradıcı heyətə və 
yaxından, uzaqdan bizimlə 

əməkdaşlıq edənlərə öz 
minnətdarlığımızı bildiririk!
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Kobanê-KDP.info- Ferman-
darê Hêzên Pêşmerge li
Kobanê ragihand ku, ev
hefteyek bû ku çek û teqe-
meniyên me kêm bibûn, lê duhî
karwanek ji çekan gihîşt destê
wan û îro bi ser eniya şer de
hatin belavkirin.

Muslih Zêbarî Fermandarê

Hêzên Pêşmerge li Kobanê ji
malpera KDP.info re ragihand:
“Ev hefteyek bû ku çek û teqe-
meniyên me pir kêm bibûn,
lewma gellekî pêşve nediçûn û
şervan jî bi bê Hêzên Pêşmerge
nikarin bi tenê gellekî pêşve
biçin, lê duhî karwanek ji çekan
gihîşt destê wan û îro bi ser

eniya şer de hatin belavkirin.”
Wî fermandarê Hêzên

Pêşmerge wiha got: “Emê dîsa
dest bi êrişan bikin û di demeke
nêzîk de tevahiya gundên herê-
ma Kobanê azad bikin û
mizgîniya serkeftinê bidin.” 

Fermandarê Hêzên Pêşmer -
ge li Kobanê wiha domand:
“Heta niha bêtirî 160 gund
hatine rizgarkirin û îro heta
radeyekê rewş aramtir e ji rojên
borî.”

Bi rawestandina herdu
kovarên Mîr Celadet Bedirxan
Hawar û Ronahî û hatina
hikumetên erebî di sûriyê de
sala 1946an, ew nivîsandina ku
bi zimanê kurdî hebû, qedexe
bû. Ne wilo tenê jî, tev nivîsand-
inên bi zimanê erebî, li dor Kurd
û Kurdistanê qedexe bû.. û wiha
bi demê re gelek ji pêmayê me
nehat nivîsandin û parastin wiha
jî beşekî mezin ji dîroka me kur-
dên Cizîrê a devikî bi kalemêr û
pîrejinan re çû gorê. Di encam
de gelek ji dîroka me bi koçkiri-
na wan re winda bû..

Wek ku diyare, dîrok kilîta
rojên ayinde, An paşerojê ye.
Eger em Kurdên Rojava xwedî
paşeroj bin, gerek dîroka me

hebe, em xwedî dîrok bin û
pêwîste em li dîroka xwe
bigerin, bidin hev û tomar bikin..
Bêguman, ew Feqe, Mele û
Şêxên ku di hicrik û tekiyan de
destxetên wek dîwana Melayê
Cizîrî, Mem û Zîna Şêx Ehmedê
Xanî, dîwana Feqeyê Teyran,
Nehcilenama Mele Xelîlê Sêrtî ji
bo me parastin û pêre jî zimanê
me parastin, ew peşek in ji dîro-
ka me. Di baweriya min de, roja
îro li gor derfetên ku ji me kur-
dên Rojava re hene, parstina
navê wan, parastina ziman û
beşekî ji dîroka me ye. Di vê
mijarê de, wek a ku berî çend
rojan min li dor Mele Îbrahîmê
Tilşiîrî belav kir, bi min xweş e ku
îro jî, ez Seydayê Hecî Mûsa bi

we bidim naskirin. 
Seydayê Hecî Mûsa kî ye?
Ji şêxên rêçika Neqişbendî

yên naskirî ye, bi koka xwe ji
malbata Seyidên Bêcirmanî ye.
Ew di sala 1883 an de li Kurdis-
tana bakur çêbûye, li pey xwen-
dina olî di gelek hicrik û dibis-
tanên olperestiyê de xwendiye..
Piştî ku xwendina xwe bi ser-
ketin bi dawî aniye, wek Melakî
12 ilmî li beriya Mêrdînê meletî
kiriye û feqe perwerde kirine..
Nexasim li gundê Nicim ku dor
30 feqeyên wî hebûn. 

Paşê, bûye yek ji xelîfeyên
Şêx Ehmedê Xiznewî û di nav
kurdên Serxet û Binxetê de
hatiye naskirin. Di pey re, ji ber
hin probleman di navbera wî û
mala Şêx Ehmedê Xiznewî de,

wî bi tena xwe rêçika
Neqişbendî ji gundê Sîha
Mivred bi rêve biriye û belav
kiriye û wiha gelek murîd û
sofiyên wî ji kurd u ereban
çêbûne û gotina şêx li navê wî
zêde bûye û jêre hatiye gotin
Şêx Seydayê Hecî Mûsa. 

Ew di 13 sibata 1963 an de li
gundê xwe Sîha Mivred, ku 30
Km başûrî Qamişlo dikeve, koça
dawî kiriye û lê hatiye veşartin. 

Şêx Seydayê Hecî Mûsa ji
şêxên Kurdan yên Kurdperwer
bû. Xwedê wî bi dilovaniya xwe
şad bike.

Konê Reş, Qamişlo,
10.02.2015

Piştî hilweşandina împara-
toriya Osmanî û guhertina wê bi
Cimhuriya Kemalî di sala 1923
an de û bi taybetî piştî ser-
hildana şêx Seîdê Palo di sala
1925 an de û bidarvekirina wî û
her 47 şêx û axayên Kurdan
yên pêre, Kemalistan bi hovîtî
berê xwe dan şêx û axayên
Kurdan yên mayî; Ji berê ve, ew
girtin, kuştin û sirgûnî Anadola
rojava kirin û pêre jî tev tekî,
hicrik û dibistanên olî yên wan
şêxan girtin.. Vêca, ew şêx û
ronakbîrên ku ji ber destê
Kemalîstan filitîn û yên ku
jiyana wan di metirsiyê debû, ji
neçarî Kurdistana bakur li paş
xwe hiştin û berê xwe dan nav
Kurdên Binxetê û bi taybetî

bajarê Amûdê yê ku ji kevntirîn
bajarê Cizîrê ye û bajarê
Qamişlo yê ku nû hatibû ava -
kirin. Ev herdu bajar û Beriya
Mêrdînê ji sedê salan ve bi
bajarê Mêrdînê ve girêdayî bûn.
Wê hingê Binxetê di bin desthi-
latdariya Fransîzan de bû. Vêca
gelekan ji şêx, mele, zanyar,
rewşenbîr û axayên Kurdan
xwe li bajar û gundên Beriya
Mêrdînê girtin, bîr û baweriyên
xwe wek ku dixwestin berde-
wam kirin; Mizgeft, tekî û hicrik
avakirin. Yek ji wan kesên ku
hatin Şêx Behyeddînê Zîlanî
bû. Şêx Behyeddînê Zîlanî,
birayê şêx Xalidê Zîlanî bû, ji
Şêrên Geliyê Zîlan bûn. Piştî
komkujiya geliyê Zîlan, Kema -

lîstan malbata Şêx Xalidê Zîla jî
sirgûnî Anadola rojava kirin.. Di
sala 1948an de şêx Behyeddîn
bi herdu biraziyên xwe şêx
Ebdulqidûs û şêx Mihemed
kurên şêx Xalid digel zarokên
xwe binxetî beriya Mêrdînê bûn.
Destpêkê, hatin gundê
Dadûşiyê, piştî pêleke nedirêj,
çûna Şamê, xwe li welat-
parêzen kurdan wek Mîr
Celadet Bedirxan, Osman Sebrî
û yên mayî girtin.. li Şamê şêx
Ebduqidûs çûye ber dilovaniya
Xwedê û şêx Mihemed zîviriye
welatê xwe Geliyê Zîlan. Şêx
Behyeddîn jî, careke din ji
Şamê zîvirî Cizîrê û li gundê me
Doda, mizgeft û tekiyek ava kir
û dergehê tobe û tewacê vekir..

Murîdên wî bi pirranî xelkên
Amûdê, xelkên beriya Mêrdînê,
Mehcir û Miqriyên Doda bûn,
digel xelkê gundên Gundik,
Tilkêfê û Olçiya bûn. Xelîfeyê wî
li Doda Xelîlê Hecî bû, li Gundik
Ferhanê Çelebî bû û li Olçiya jî
îzzeddîn bû, û bi navê Şêxê
Doda hat naskirin.. Vê paşiyê ji
ber berberiya di gund de, mal û
tekiya xwe guhest bajarê
Amûdê û ta niha mizgefta wî li
bajarê Amûdê bi navê Mizgefta
Şêxê Doda naskiriye. Piştî
Amûdê, pêlekê li gundê Hazdê
û bajarê Hesekê jî maye û
careke din mala xwe barkiriye
Şamê. Berî dor 45 salan ji niha
ve, ji Şamê zîviriye Diyarbekirê
û piştî vegera wî bi dor 5/6

salan çûye ber dilovaniya Xwe -
dê û li goristana Diyar bekirê a li
Seyran Tepe, ser rêka Farqînê
hatiye veşartin. Rehma Xwedê
li canê wî bibare.

Konê Reş, Qamişlo, 
12. 02. 2015

Xoşqədəm Cəbrayıloğluna  
Qəm üstə kökləndin Cəbrayıloğlu
Qismət sənə gəlib belə neyləyək. 
Zülüm sənə tək olsaydı nə dərdin, 
Amma gəlib bütün elə neyləyək.

Hər sətrin eldən gələn bir səsdi, 
El sevməyin namus qeyrət həvəsdi. 
El ayağın yurd-yuvadan kim kəsdi, 
El qarğısın düşsün selə neyləyək.

Tariximdə ərənlərin biri sən, 
Yazdığınla sən əbədi dirisən. 
Dərdli qəlbə sığınacaq yerisən, 
Qeyri bilməz yada bilər neyləyək.

***
Məşəd Əli oğlu dayı Qənimət
El obada sayılardı qənimət
Yaxşılıqlar edib vurmazdı minnət

Hüquqşunas elmində var ad sanı
Şanşöhrəti götürmüşdü hər yanı

El obada Qənimət bir ərəndi
Hər bir işi pak vicdanla görəndi
Sədəqəni zəhmətindən verəndi

Əqidəsi düzliyilə qoşadı
Məğrurluğu həyatıylə başadı.

Polad kimi əyilməyə yad oldu
El şad olsa oda həmən şad oldu
Bütövlüyə bir nümuə ad oldu

Şəxsiyyətin bütövlüyün saxladı
Pislikləri yaxşılıqla haxladı.

Dayım mənim
Dayaq sözündəndı dayı kəlməsi. 
Həyatda dayağım bu dayım mənim. 

Dar gündə həmişə əlimdən tutan. 

Xoş gündə günəşim həm ayım mənim.

Həyatda deyəcək mənim sözümdür. 

Dünyaya baxacaq mənim gözümdür. 

Varlığı nətinlik həmdə dözümdü,                 

İxtiyar olsada gənc sayım mənim.

Həm ilim həm günüm həmdə anımdır, 

Güşümdə ürəyim canda qanımdır. 

Murovum Kəpəzim mənim canımdı. 

Vüqarda oxşarı Kür çayım mənim.

Cizbeya Evînê
Ji mêjde
derdê te dikeşim 
çawa şev
derdê qeflên tariyê 
dikşîne
çawa roj 
di bin bazkên xwe de
derdê hêwirandina
perçemokê dikşîne
çawa jinek
her serê heyvê
derdê rijandina 
xwîna mirî dikşîne.

Tu bi sanciyan re tê
wekî sehmasiyekî

qîlên xwe 
li komerîşka
stêrkên min didî
wan yeko yeko 
dadiqurtînî
çima tu yê bibî
pîjê ber diranê 
maceryên min
û leylana min î
bi çolan şuştî 
biçikînî.

Kembera li ser newqa min
dibriqe
ji evînê badayî ye
êdî te nakim kilçîv
min çavê xwe 

ji kildanê ezmûnê 
kildaye
Keştiya min î
bi ber bayê arezûyên te diket
û bi ser kelexê xwe de
li ber peravên te
hildiweşî
niha di zerya xwesteka min de
avjenî dike

Eger tu dixwazî werî
werî…
lê kum û kolozê xwe dîne
cîhana min bê dergehe
ban û zemînê xwe nîne
ji bo tu bibe berdilkê min
ji tac û eywan

şûr û mertal re 
cih nîne.

Ne wek aviyekî 
xwe bavêjî nav 
keriya min
ne wek xwîniyekî
xwe bavêjî bextê min
û ne wek zarokan 
xwe bavêjî kirasê min
di ferhenga evînê de
cih ji lavan re nîne

Ji bo em bi hevre
stêrkan bi hejmêrin
bikin ristik 
diyarî ji xwedawenda 

evînê re
divê em bibin 
tayê wê yî ji eşqê ristî
û di cizbeya evînê de
li ber dergehê 
perestgeha wê
bi dilovanî serî dînin.

Çekên ku gihîştin Kobanê, bi ser 
eniyên şer de hatin belavkirin

Şêx Seydayê Hecî Mûsa (1883 – 1963)

Şêx Behyeddînê Zîlanî Birayê Şêx Xalidê Zîlanî Şêrên Geliyê Zîlan bûn

Dilşa 
Yûsûf

Hacı
Paşa

Ağaoğlu

www.a
rs

iva
ku

rd
.o

rg



D Î P L O M A T¹ 7 (298)7 16 - 22 Fevral, Şûbat, sal 2015

Hewlêr-KDP.info- Şewirmendê Encû-
mena Ewlekariya Kurdistanê Mesrûr
Barzanî bibêje kurd niha pêdiviya xwe bi
çek heye. Herwiha dibêje ku pêwîst e
peydakirina çekan bo kurdan bibe karê
herî sereke yê îdareya Barack Obama.

Rojnameya Washington post a
Amerîkayî derbarê şerê dijî
terorîstên DAIŞê û serkeftinên
Hêzên Pêşmerge de raportek belav
kiriye û di raporta han de
hevpeyvînek jî li gel Şewirmendê
Encûmena Ewlekariya Kurdistanê
Mesûr Barzanî pêk aniye.

Raporter di destpêka raporta xwe
de dibêje em li devera steratejîk ya li
Rojavayê Dîcleyê dene, ew dever
devera direwşîna panoramaya
hêzên pêşmergeye ku beriya
demekî di destê terorîstên DAIŞê de
bû lê Hêzên Pêşmerge karîn ew
devera han rizgar bikin û niha di
destê Hêzên Pêşmerge deye.
Reporter herwiha dibêje: “Em li bir-
yargeha serekî ya Hêzên Pêşmerge
ligel Şewirmendê Encûmena
Ewlekariya Kurdistanê Mesrûr Barzanî
de civiyan û di civîna han de Mesrûr
Barzanî behsa çawetiya şerê han kir.
Mesrûr Barzanî kincên Pêşmerge li ber
kiribû û dema behsa êrîşên hêzên
pêşmerge dikir destê xwe dirêjî ew
nexşeyê dikir ku li ser dîwarê hatibû

hilwasîn.” Mesrûr Barzanî got: Birastî
dema terorîstên DAIŞê xwestin zextê li
Hewlêrê bikin Kurd rastî şokê hatin
lêbelê Kurd karî bilez xwe amade bike û

Hêzên Pêşmerge jî bilez karîn pêşrewî
bikin jiber ku Serkirdeyên wan karîn pey-
wendî ligel hevpeymaniya cîhanî ya li dijî
DAIŞê çê bikin û bi vê rengî Kurd karî
terorîstên DAIŞê li Hewlêr, Mexmûr,
Rebîe û sînorên Sûriya û piraniya dev-
erên din yên parêzgeha Neynewayê dûr

bixe. Lê serkeftin astengî jî li gel xwe
tîne, kengî dawî bi şerê rizgarkirina
Mûsilê tê? Kurd naxwaze vê bike, Kurd
kariye piraniya wan deveran ku ji aliyê

DAIŞê ve hatibûn dagîrkirin rizgar
bike û Kurd dizane şandina hêzên
Kurdî bo bajareke sune y a Ereban
weke Mûsilê vê kêşeyên siyasî li gel
xwe bîne, artêşa Iraqê û çekdarên Şîi
û sune di prosesa perwerdehî dene û
hîn jî bo ew şera han ya mezin ne
amade ne û Obarak Obama jî şandi-
na hêzên bejayî bo Iraqê bidûr
dizane. Kê Mûsil azad dike?
Mimkune bo demekî kes nikaribe
lêbelê Mesrûr Barzanî di vê derbarê
de dibêje: “Eger hun dixwazin ew
şerê han bo çend salan bidome vê
demê demeke baş li ber destê we de
ye bo perwerdekirina artêşa Iraqê lê
di dema perwerdehî de vê derfet ji
DAIŞê re tê dayîn daku dubare xwe

organîze bike û zêdetir xwe pirçek bike,
ji ber ku DAIŞ jî her wisa ranaweste.”

Şewirmendê Encûmena Ewlekariya
Kurdistanê sedema vê yekê jî şîrove
dike ku çima DAIŞê dijmineke metirsî-
dare û dibêje: “Baştirîn çekê destê
terorîstan tirimbîlên bombekirîn e meha

derbasbûyî tenê di rojekî de 14 tirimbîlên
bombekirî bo ku bi Hêzên Pêşmerge
biteqînîn şande eniyên şer, di şerê de
gelek tundrewin piraniya wan terorîstên
Çeçanî, Qezaqî û Ozbekistanin, xwete-
qandin cem wan baştir ji xwe teslîm kir-
inê jiber ku ew xwekojin han wisa
dizanin ku li cenetê de vê huriyan bidin
wan.” Mesrûr Barzanî herwiha eşkere kir
ku terorîst di nava xwe de jî xwedan
kêşe û arîşene, ew terorîstên biyanî yên
ku ji wan re Muhacirûn tê gotin ji pere û
jinên ku dikevin destê terorîstan xwedan
parê şêrên (parê herî zêde yê wane), lê
terorîstên navxweyî jî yên ku bi Ensar
tên nasîn ji vê yekê nerazîne, li hember
ew kesên ku xiyanetê bike gelek acizin,
her kesek ku bixwaze ji Mûsilê derkeve
dibe gerentî anjî kefîlek dane daku eger
venegeriya ew kefîl di şûna vî de were
kuştin. Bo parastina Kurdistan û Iraqê ji
terorîstên DAIŞê heta ku Amerîka artêşa
Iraqê amade dike, amerîka pişta xwe bi
hêzên Kurdî dibeste, ew yek jî bûye
sedem da ku Mesrûr Barzanî amaje bi
girîngtirîn xal bike û ev jî ewe ku Kurd
bilez pêdiviya xwe bi çek heye bi taybetî
çekên Amerîkayî bo parastina Hêzên
Pêşmerge

Şêxan-KDP.info- Berpirsê liqa 20 ya
Partiya Demokrat a Kurdistanê (PDK) li
Şêxanê Elî Ewnî tekez kir ku, her kesek
li Herêma Kurdistanê di şerê li dijî DAIŞê
de şehîd bûye mafê wî heye ku wek
şehîdê nîştîman were hisabkirin. Herwi-
ha derbarê vekişandina gerîlayên PKKê
ji Başûrê Kurdistanê dibêje, balek di
nava PKKê de heye ku bi destê xwe û bi
îradeya xwe nagere, lê belê di bin
berjewendiya xelkên din û bi fermana
xelkên din digere, dema ku behsa vek-
işandinê jî dikin nerastiyeke mezin tê de
ye. Elî Ewnî Endamê Serkirdayetiya
PDKê û Berpirsê liqa 20 ya PDKê li Şêx-
anê ji malpera KDP.info re veneşart ku
balek di nava PKKê de heye ku ku bi
destê xwe û bi îradeya xwe nagere, lê
belê di bin berjewendiya xelkên din û bi
fermana xelkên din digere.

Herwiha di wê baweriyê de ye ku,
“Dema ku behsa vekişandinê ji Başûrê
Kurdistanê jî dikin nerastiyeke mezin tê
de ye, ku dibêjim em li ser daxwaza
hemû xelkê li vir in, lê raya xelkî jî tenê

ya 2-3 kesên ser  cadeyê ye.”
Berpirsên PKKê di çend rojên borî de

daxuyanî dan ku ew naxwazin li Başûrê
Kurdistanê bimînin û dê vekişin, lê Elî
Ewnî dibêje: Ew li vir dimînin da ku
hêncetê bidin dagîrkerên Kurdistanê,
ku leşkerên xwe bînin ser sînorên me,
bi taybetî jî niha em di qonaxeke
çarenivîsaz de ne û gellek nemaye ku
em rizgar bibin, ew jî dixwazin rewşê
aloz bikin û derfet û hêncetê dide destê
dagîrkeran da ku bên nava Kurdistanê.

Ewnî wiha domand: “Ev yek gilî û
daxwaza Herêma Kurdistanê ye ku divê
vekişin, lewma neçar man ku bêjin belê
emê vekişin, lê eger gel ji me bixwaze.
Gel kî ye? Gel li cem wan 2 – 3 kesên
nêzîkî wan in? Vê hemû hikûmetê red
dikin û rêzê li destkeftên me nagirin. Bi
xwe tên ser careyê û dibêjin va gel
naxwaze em vekişin. Ev lîsê pir kevn e.”

Elî Ewnî wiha got: Miletê me beriya 6
– 7 mehan hilbijartinên xwe kirin û nûn-
erên xwe diyar kirin, lewma dive hikûmet
û parlamentoya Kurdistanê wê biryarê

bidin, ku ew li vir bimînin yan jî herin.
Nabe xwe bi ser dezgehên Herêma Kur-

distanê xwe feriz bikin.
Ewnî ragihand: “Ez bawer nakim ku,

ew hejmara wan ya kêm ku li Başûrê
Kurdistanê ye, karibe ti şere û hevsen-
giyeke yekalîker bike. Dema ku amade-
bûn pêwîstiya Kurdistanê bi wan hebû.
Ez jî kesekî sivîl im, min çek helgirt û min

şer kir û çend mehan li eniya şer bûn.
Wê demê pêwîstiya Kurdistanê bi me
hebû. Niha rewş asayî bûye û ez jî ne li
şer im. Dema erkê me bi dawî hat me
xatir ji Hêzên Pêşmerge yên li eniya şer

xwest û ez vegeriyam navenda
xwe.” Berpirsê liqa 20 ya Partiya
Demokrat a Kurdistanê (PDK) li Şêx-
anê Elî Ewnî tekez kir ku, “Her kesek
li Herêma Kurdistanê di şerê li dijî
DAIŞê de şehîd bûye mafê wî heye
ku wek şehîdê nîştîman were his-
abkirin, ew şehîd çi ji Bakur be, çi ji
Rojava û Rojhilatê Kurdistanê be.”
Derbarê meydana rastî ya xebata
PKKê û xweferizkirina li ser Başûrê
Kurdistanê, Elî Ewnî wiha got: “Niha
dema yekxistina setratejiyeta gelê
Kurdistanê ye, ku ne kêmî serxwe-
bûnê ye. Divê di dema vê xwena
dêrîn de, gelê kurd aloziyan ji xwe re
dernexe û bi rastî mafê gelê xwe

bidest bînin û asta niştimanperweriyê ya
gelê Kurdistanê bilind bikin.” Elî Ewnî
wiha domand: “Em jî rêbaza Barzaniyê
nemir fêrî canfedayiyê bûne, fêrî xwefer-
izkirin û înkara xelkê nebûne. Niha erkê
wan bi dawî hatiye û dive ji Başûrê Kur-
distanê vekişin.” kdp.info

Mesrûr Barzanî: Niha pêwîstiya me bi çekan heye..Pêwîst 
e peydakirina çekan bibe karê serke yê Amerîkayê

Elî Ewnî: PKKê li vir dimîne da ku hêncetê bide 
dagîrkerên Kurdistanê.. Erkê wan bi dawî hat

Têkoşîna azadîyê di 90 salîya
serîhildana neteweyî ya 1925an de jî
berdewam e.

Serîhildana 1925an ya Kurdistanê di
13.02.1925 an de destpêbibû. Rêxistina
Azadîyê jibo di Newroza 1925 an de
serîhidanekê lidar bixe amadekarî dest
pê kiribû.  Dewleta Tirkiyê ji vê
amadekariyê agahdar bû. Û jibo ku rê li
ber vê bigire,  Serokê Rêxistina Azadîyê
Xalid Begê Cibrî hate girtin û ji aliyê
Dewletê ve hate darvekirin. Paşê jî jibo
serîhildan bêyî ku amadekarî temam
bibin bê dest pê kirin,  provakasyonek ji
aliyê dewletê ve hate tertîb kirin û
serîhildanê ji wexta tesbît kirî zûtir dest
pê kir. 

Piştî girtina Xalid Begê Cibrî û piştî
ku serîhildan bi awayekî bê wext dest-
pêbû, Şêx  Seîd  wek serokê serhildanê
derket pêş. 

Serîhildana 1925an ango Serîhildana
Şêx Seîd,  yek ji tevgerên herî girîng ên
Rizgarîxwaz û  Neteweyî yên Bakurê
Kurdistanê ye. Şêx Seîd di nava gel da
piştgirîyeke mezin stend û hejmarek

gelek ji xelkê  di nava tevgera riz-
garîxwaz de  cîh girt. Jiber vê yekê jî, êdî
ev  tevger bi navê Şêx Seîd hate
bi lêv kirin û yadkirin. Gelê Kurd û
Kurdistanê, hêsîr bûn qebûl
nekiriye û di dîroka xwe de gelek
caran jibo azadîyê serîhildaye.Û
di  sala 1925an de  ango berî
niha 90 salan ji bo mafên xwe
yên netewî xelekek din li ser
zîncîreyên berxwedana mafê
xwe zêde kiriye,   li himber zilma
li Kurdistanê  serhildana xwe da
destpêkirî ye. Ev  tevgera di
demeke kurt da belav bû û pişt-
giriyeke mezin ji xelkê Kurdistanê
stand,  gelek bajar û bajarokên
Kurdistanê bi dest xist û hêvî yên
rizgarî ya netewî şîn kir.

Mixabin ji ber êrîşên dijwar ên hêzên
Dewleta Tirkîye û hinek sebebên din,
tevger têk çû, bi hezaran Kurd hatine
kuştin, qetl kirin. Şêx Seîd û bi dehan

rêberên tevgerê  hatin darvekirin.Ew
şikestin  di heman demê de bû dîroka

surgun kirina kurdan  jî.               
Lê  têkoşîna doza azadîya Kurd û

Kurdistanê nerawestiya ye. Gelek
serîhildan lidarketine. Û îro jî ev têkoşîna

bi awayekî girseyî tê meşandin.Ev pêva-
joya nû dibe destpêkek jibo  ku ji nûve

nivîsîna dîroka gelê Kurdistanê
û bi dest xistina mafê wî yê
rewa. Êdî çerxeke nû dest-
pêdike. Bi hêvîyeke mezin û bi
biryarî em ê hewl û têkoşînê
bidin ku vê çerxa nû ji  gelê
Kurd û Kurdistanê re bibe
dahatûya azadiyê.

Bi van hestan, bi minase-
beta 90 salîya serîhildana
neteweyî ya 1925an,  em  Şêx
Seîd û hevrê yên wî  û hemû
şehîdên Kurdistanê bibîrtînin,
bejna xwe li ber wan ditewînin.
Em dixwazin îtîbara Şêx Seîd,
Seyîd Riza û Seîdê Kurdî
paşve bê vegerandin û cihê

qebrên wan bên eşkere kirin.
13.02.2015

Buroya Çapemenî û Ragehandinê ya
Partîya Azadîya Kurdistanê(PAK)

90 saliya serhildana netewî
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Heyeta Parlamentoya 
K u r d i s t a n ê  L i  G e l  
Partiyên Bakur Civîyan

Heyeta Parlamentoya Kurdistanê îro
(12.02.2015) li Amedê bi partî û sazîyên Kurd û

Kurdistanî re civîneke hevdu naskirinê û
danûstendinê pêk anî. Heyeta Parlamentoya
Kurdistanê  ji Elî Halo, Salar Mehmûd,
Mihemed Elî  Yasîn Taha, Êvar Îbrahîm, Necîbe
Letîf Ehmed, Kemal Yelda, Behar Ebdul-
rehman, Perwa Elî Heme pêk hatibû. Partî û
sazîyên  ku beşdarî civînê bibûn ev in: PAK,
HAKPAR, KADEP, TKDP, PDK Bakur, ÖSP,
Hereketa Azadi, DDKD, Tevgera İslamiya Gel.
Heyeta Parlamentoya Kurdistanê, sedema
zîyareta xwe, wek pêşde birina dan û stendinên
di navbera Başûrê Kurdistanê û yê Bakurê Kur-
distanê îfade kirin. Heyetê grîngîya yekitiya
neteweyî  anî zimanî  û got ‘’Em dixwazin di
warên kulturî û civakî de jî têkiliyên xwe pêş de
bixin.’’ Beşdarên civînê yên partî û sazîyên
Bakurê Kurdistanê jî, her yek li ser navê partî û
sazîyên xwe, di derbarê yekitiya neteweyî  û
dan û stendinên her du perçeyên Kurdistanê
de bir û rayên xwe anîn zimanî. Hevdu dîtina
Heyeta Parlamentoya Kurdistanê û partî û
sazîyên Bakurê Kurdistanê di atmosfereka
germ û welatperwerane de derbas bû.

Pentagon: Emê zêdet ir
al îkar iya Pêşmerge 
bikin… Serkeft inên 
başt ir  bi  dest  dixin

Hewlêr-KDP.info- Wezareta Parastinê ya
Amerîkayê (Pentagon) ragihand ku, Hêzên
Pêşmerge bi alîkariya operasyonên asmanî yên
hevpeymaniya havdewletî li nêzîk Bendava
Mûsilê, çekdarên DAIŞ neçar kirin ku paşve bikişin.
Pentagon di daxuyaniyekê de ragihand: “Li rojhi-
latê Mûsilê 3 pirên li ser ava Dîcle ku di destê
DAIŞê de bûn ji aliyê Pêşmerge ve hatine kon-
trolkirin.” Li gor heman daxuyaniya Pentagonê,
rayedarên Amerîka dibêjin di hersê rojên borî de
Hêzên Pêşmerge bi alîkariya balafirên hevpey-
maniyê êrişên serkeftî pêk anîne û ziyanên mezin
gihandine DAIŞê. Herwiha hat gotin ku
şêwirmendên Amerîka bi awayekî berdewam
alîkariya Pêşmerge dikin û zaniyariyên îstixbaratî
didin wan. Pêntagon herwiha balê dikişîne ku ji ber
wan zaniyariyên îstixbaratî, îmkanên Pêşmerge
zêdetir bûne û di operasyonên li dijî DAIŞê de
serkeftinên baştir bi dest dixin. Wezareta Parastinê
ya Amerîka behsa serkeftinên Hêzên Pêşmerge
dike û dibêje: “Ew mînakeke din e ya şikestina
DAIŞê û asta alîkarî û hemahengiya navbera
êrişên asmanî û şêwirmend û hêzên bejayî.”

Hêzên Pêşmerge li 
eniya Xazerê bi tundî
bersiva DAIŞê dan

Xazir-KDP.info- Fermandarê Hêzên
Pêşmerge li eniya Xazirê dibêje, vê şevê
terorîstên DAIŞê êriş kirin ser çeperên
Pêşmerge, lê Hêzên Pêşmerge bi tundî bersiva
wan dan û êrişa wan têk birin. Seyd Hejar Fer-
mandarê Hêzên Pêşmerge li eniya Xazirê ji
malpera KDP.info re ragihand: “Vê şevê
terorîstên DAIŞê li gundê Hesen Şam ê eniya
Xazirê êriş kirin ser çeperên Pêşmerge, lê her
zû Hêzên Pêşmerge bersiva wan dan û êrişa
wan têk birin û wan terorîstan gellek ziyan dîtin.”
Wî fermandarê Pêşmerge wiha domand: “Di wê
êrişê de, gellek çekdarên DAIŞê hatin kuştin û
birîndarkirin, lê ji ber ku şev e em nizanin hej-
mara kuştiyên wan çend e.”

Awusturya-KDP. in fo-
Serokê Herêma Kurdistanê
Mesûd Barzanî û Serokê
Awusturya civiyan û di wê
hevdîtinê de Serokê Awustu-
rya tekez li ser berdewamiya
palpiştiya welatê xwe ya ji bo
Herêma Kurdistanê û
pêşkêşkirina hevkariyên
mirovî kir. Duhî li bajarê
Viyenna Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê ji
aliyê birêz Heinz Fischer
Serokê Awusturya (Nemsa)
ve hate pêşwazî kirin.

Li kombûnê da ku li keş û
hewayekî dostane da
birêveçû êrîşên terorîstan û
rewşa niha ya Kurdistanê û
her wiha paşaroja Kurdistanê
û navçeyê û rola Kurdistanê
xistin ber behs û guftûgoyan.

Herwiha Serok Barzanî li
axaftinek da û tîşk xiste li ser

serkeftinên Pêşmerge û
rewşa meydanî ya bereyên
rûbirûbûna terorîstan.

Her li vê hevdîtinê de
Serokê Awusturya tekez li ser

berdewamiya palpiştiya
welatê xwe ya ji bo Herêma

Kurdistanê û pêşkêşkirina
hevkariyên mirovî kir.

Li mijareke dinê vê civînê
de her dû alî di derbarê
paşaroja Suriye û rola Kurd

ya li paşaroja Sûriyê danus-
tandina bîr û ramanan kirin.

Berî destpêka vê hevdît-
inê li civîneke rojnamevaniya
hevbeşa di navbera her dû
Serokan de, Serokê Awustu-
rya bi germî bi xêrhatina
Serok Barzanî kir û her wiha
behsa peywendiya kevnare
ya Awusturya û gelê Kurdis-
tanê û dostayetiya xwe ya
kevin ligel cenabê Mam Celal
û Serok Barzanî kir. Her li vê
civîna rojnamevaniyê de
Serokê Awusturya behsa
girîngiya serdana Wezîrê
Derveyê welatê xwe ya ji bo
Herêma Kurdistanê kir.

Hêjayî gotinê ye ku piştî
civînê, Serok Barzanî ji bo
firavînê mîhvanê Serokê
Awusturya bû.

Bexda-KDP.info- Wezîrê Dewletê li
Hikûmeta Iraqê Saman Ebdulah ragi-
hand ku, sibe Serokwezîrê Kurdistanê
Nêçîrvan Barzanî û şanda pê re ser-
dana Bexdayê dikin. Herwiha ew ser-
dan jî bi bandor bo çareserkirina
arîşeyan û şandina pişka Herêma Kur-
distanê ji budceya Iraqê da zanîn.

Saman Ebdulah Wezîrê Dewletê li
Hikûmeta Iraqê ji malpera KDP.info re
ragihand: “Sibe şandeke pilebilind a
Herêma Kurdistanê bi serokatiya Nêçîr-
van Barzanî tê Bexdayê. Ew şanda

Kurdistanê dê li ser nakokiyên di
navbera Hewlêr û Bexdayê de bikole,
ku bûne sedema neşandina buce û
mûçeyên Herêma Kurdistanê. 

Herwiha dê pirsgirêkên taknîkî yên
petrolê werin gotûbêjkirin bo çareserki-
rina wan.” Ebdulah ragihand: “Ew ser-
dan jî bi bandor bo çareserkirina
arîşeyan û şandina pişka Herêma Kur-
distanê ji budceya Iraqê da zanîn. Tê
çaverêkirin ku vêhefteyê 583 milyar
dînaran ji budceyê meha 1ê ji Herêma
Kurdistanê re bişîne.”

Mehmet Emîn Aktar: Mafê Kurdan
yê tayînkirina qedera xwe ne
bijardeyeke beramberê hilbijartinan e.
Divê biryara me ya dîyarkirina
çarenivîsê di destê me de be. Piştî ku
Partîya Demokratîk ya Gelan (HDP)
biryar da, bi serê xwe beşdarî hilbijarti-
na giştî ya parlemena Tirkîyê ku li 7’ê
meha 6 pêk tê bibe, lêgerîn û danûs-
tandinê tifaqê jî li nav partî û dezgehên
Kurdî destpê kirin.

Şandeyên HDP, DBP, KCD û dezge-
hên sivîl ev demeke jibo tifaqê ser-
danên şêwrê li partî û bizavên Kurd
dikin. Partî û bizavên mîna; Partîya
Azadîya Kurdistanê (PAK), Partîya
Demokrasîya Beşdar (KADEP),
Komela Demokrat ya Kurdên
Şorgeşger (DDKD), Platforma

Demokratên Kurd (PDKN), Partîya
Demokrata Kurdistanê-Tirkîye (PDK-T)
û Hereketa Azadî, ligel çend dezgehên
sivîl jibo tifaqa hilbijartinê di nav danûs-
tandinên sîyasî de ne.

Serokê Baroya Amedê yê Berê
Parêzer Mehmet Emîn Aktar ku bi
salan e sîyaseta Kurd ji nêz ve
dişopîne, lêgerîn û hewildanên tifaqa
Kurdan ya hilbijartinê ji Dengê Amerîka
re nirxand.

“Hewildanên jibo tifaqa Kurdan
erênî ne, lê armanca tifaqê divê ne tenê
derbaskirina benda sedî 10 ya hilbijart-
inê be. HDP benda hilbijartinê derbas
bike bi vê tenê nikare pirsa Kurd
çareser bike. Bi bawerîya min, ger HDP
li bin bendê bimîne dibe ku jibo gelê
Kurd baştir be.”

Birêz Aktar, gotinên Şaredarê
Mêrdînê Sîyasetvan Ahmet Turk ku
demek berê gotibû, ‘Ger HDP bendê

derbas neke, Kurd dikarin çarenivîsa
xwe dîyar bikin’ wiha şîrove kir.

“Mafê Kurdan yê tayînkirina qedera
xwe ne bijardeyeke beramberê hilbi-
jartinan e. Divê biryara me ya dîyarkiri-
na çarenivîsê di destê me de
be.”(dengeamerika.com)

Mexmûr-KDP.info- Derengiya
şevê din, terosîrtên DAIŞli eniyên
Xazir û Mexmûrê êriş kirin ser
çeperên Pêşmerge, lê Hêzên
Pêşmerge bi tundî bersiva herdu
êrişan dan û êrişên wan hatin têk-
birin. Eqîd Nazim Herkî Fermandarê
Fewca 1 ya lîwaya 10 ya Hewlêrê ji
malpera KDP.info re ragihand:
“Terorîstên DAIŞê li Qereçûx û
kaşên Darebizmare yên ser gundên
Geraw yên nêzîkî eniya Dûbiz êriş

kirin ser çeperên Pêşmerge, lê Hêzên
Pêşmerge bi qehremanî bersiva wan
dan û heta vê sibehê şer berdewam dikir
û di encamê de hatin şikestin.”

Hevdem Emîd Salar Cebar Ehmed
fermandarê Hêza 1 ya ya Zêrevanî li
eniya Xazir ji malpera PDKê re ragi-
hand: “Seat 3 û nîv terorîstên DAIŞê li
gundê Werdekê yê eniya Xazirê êriş
kirin ser çeperên Pêşmerge, ku qezenc
ji keş û hewayê dîtin, lê hêzên
Pêşmerge bi çekên giran bi tundî bersi-
va wan dan û ew şikenandin.”

Derbarê ziyanên wan terorîstan,
herdu fermanderan tekez kirin ku çek-
darên DAIŞê gellek ziyan dîtin.

Keskê-KDP.info- Fermandarekî Fer-
mandeya Dihokê dibêje, derengiya
şevê din Hêzên Pêşmerge li 2 gundên
sînorê Keskê êrişeke terorîstên DAIŞê
têk birin, ku 30 termên wan li cihê şe
mane.

Emîd Kamil Herkî Ji Fermandeya
Dihokê ji malpera KDP.info re ragihand:
“Seat 02:30 vê sibehê, terorîstên
DAIŞê bi şofel û çend otomobîlên
hamar êriş kirin ser çeperên Pêşmerge
li gundên Telrîm, Cemrûd li sînorê

Keskê, lê di demeke kurt de ji aliyê
Hêzên Pêşmerge ve hatin şikestin.” 

Herkî wiha domand: “Di encama
şikestina wan terorîstan de, ew şofel û
3 hemerên wan hatin têkbirin, herwiha
3 laşên wan li cihê şer mane.”

Serokê Awusturya tekez li ser piştevaniya welatê xwe 
bo Kurdistanê û pêşkêşkirina alîkariyên mirovî diyar kir

Sibe Nêçîrvan Barzanî diçe Bexdayê

Aktar: Hewildanên jibo tifaqa Kurdan erênî ne

Hêzên Pêşmerge li eniyên Mexmûr û Xazirê 
bi tundî bersiva DAIŞê dan..Şerekî giran bû

Keskê.. 30 termên DAIŞê li cihê şer man..Rastî bersiveke tund hatin
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Îro 15/2/2015 danê pêş nîvro bi
serokayetiya serokê hikûmeta herêma Kurdis-
tanê gihêşte Bexdadê. Mebesta serdana

şanda herêmê ji bo çareserkirina pirsgirkên
şandina nefta herêma Kurdistanê û çend
pirsekî dinê ne. Jêderekê taybet ji PUKme-
dia`yê re ragihand: Biryare îro şanda hikûmeta
herêmê li gel serokwezîrê Êraqê Heyder
Ebadî bicive û goftûgo li barê çareserkirina
şandina 550 hezar bermîlên neftê di yek rojê
de ku biryare li gor rêkeftinnameyekê
hikûmeta herêmê ji nefta herêmê û Kerkûkê
bişîne Bexdadê bikin.

K a d r î  Y i l d i r i m  j i  
H D P ê  d i b e  n a m z e d

Rêvebirê Enstituya Zimanên Zindî ya
Zanîngeha Artukluyê Prof. Dr. Kadrî Yildirim ji
bo ji HDPê bibe
namzed dest ji karê
xwe berdide. Li gorî
aga hiyan Rûdawê
Prof. Dr. Kadrî
Yildirim dê îro dest ji
karê xwe berde û dê
ji bo namzedeya
parlameteriyê serlê-
danê li Partiya
Demokratîk a Gelan
(HDP) bike.

Desteya hilbijartinê ya HDP, piştî serlê-
dana kesên ku bixwazin bibin namzed dê
biyara xwe bide ka kê hilbijere. Hêj ne diyare
Yildirim dê ji kîjan bajarî bibe namzed. Herwi-
ha tê gotin ku dê ji bo namzediya parla-
menteriyê hinek mamosteyên din ên zanînge-
han serlêdana HDPê bikin.

K o b a n ê . .  2  c i h ê n  
girîng hatin azadkirin

Kobanê-KDP.info- Hêzên kurdî 2 navçeyên
herî girîng li başûrê bajarê Kobanê yê Rojavayê

Kurdistanê ji çekdarên DAIŞê paqij kirin,
çavkaniyek ji Pêşmerge jî dibêje ku ew berde-
wamin di pêşdeçûna xwe de. Fermandarê
Hêzên Pêşmerge li Kobanê Neqîb Rizgar
Behram Şêrwanî ji malpera KDP.info re ragi-
hand: Şeva borî şervanên Kurd û Hêzên
Pêşmerge 2 navçeyên girîng ên bajarê Kobanê
yê Rojavayê Kurdistanê li ser çemê Firatê ji
DAIŞ`ê paqijkirin. Neqîb Rizgar Behram wiha
got: “Şervanên Kurd û Hêzên Pêşmerge,
êrîşeke berfireh bo ser gundên Sêwe, Ebtar û
Tormanê encamdan û li demijmêr  10 şeva borî,
karîbûn wan gundan ji çekdarên DAIŞê pai-
jbikin.” Derbarê girîngiya wê navçeyê de Neqîb
Rizgar Behram diyar kir ku “Ew gund bi qasî 30
kîlometran ji bajarê Kobanê dûrin û dikevine ser
çemê Firatê û navçeyên herî girîngin li başûrê
Kobanê.” Derbarê pêşdeçûnan de jî Neqîb Riz-
gar Behram da zanîn ku “Em û şervan di
pêşdeçûnên berdewam de ne ji bo azadkirina
tevahiya gundên di destê çekdarên DAIŞê de û
li her cihekî pêwîst bû bi alîkariya şervanan wê
pêgehên DAIŞ`ê topbaran bikin.”

Hewlêr-KDP.info- Piştî
serdaneke fermî bo Ewro-
payê, Serok Barzanî bi rêya
Balafirgeha Navdewletî ya
Hewlêrê vegeriya Herêma
Kurdistanê. Êvariya îro şemî
14/02/2015 Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê
dawî bi serdana xwe ya
Ewrûpa anî û li rêya Balafirx-
aneya Navdewletî ya
Hewlêrê gihîşt paytexta
Herêma Kurdistanê.

Hêjayî gotinêye Serok
Barzanî li ser vexwendineke

fermî ya ji bo beşdarîkirina li
Konferansa Asayîşa Cîhanî li
Munîx serdana Ewrûpa kir û
li demên konferansê jî ligel
hejmarek berpirs û
siyasetmedarên welatên
cîhanê hevdîtinan pêkanî û
piştî temambûna konferansê
jî serdana welatê Fransa kir
û ligel Serok û berpirsên
mezinên Fransa civiya. Her
wiha welatê Awusturya wêst-
geha dawî ya serdana Serok
Barzanî bû û li wir ligel
Serokê Awusturya civiya.

AVESTA KURD - Serokwezîr
Nêçîrvan Barzanî di hevpeyvîneke
xwe de, behsa pêwendiyên ligel
PKK kir û got hevdîtin û pêwendiyên
wan bi PKK re berdewam dikin.
Barzanî got, karê PKK ne li herêma
Kurdistanê ye û divê ew vê yekê
bizanibe, parastina herêma Kurdis-
tanê karê hikûmeta herêma Kurdis-
tanê ye, ne karê PKK ye.
Serokwezîr got, pêwendiyên wan
ligel PKK pêwendiyên normal in,
dibe ku li ser hinek meseleyan

nêrînên wan cuda bin, lê weke du
hêzên siyasî pêwendiyên wan û
hevdîtinên wan ligel PKK hene, her
wiha danûstandinên wan berde-
wam hene. Barzanî got, saheyan
wan û PKK di xebatê de cuda ye.
Her wiha diyar kir ku ew berpirsi-
yariya herêma Kurdistanê dikin,
divê PKK vê yekê têbigihê, bi tu
awahî PKK ne berpirsiyarê herêma
Kurdistamê ye, ne mesûliyeta wê
ye. Em li hember herêma Kurdis-
tana Îraqê berpirsiyar in. 

Hevserokê Konseya Rêveber a
KCK’ê Cemîl Bayik da xuyakirin ku dem
hatiye PKK ji lîsteya ‘rêxistinên terorîst’
bê derxistin . Bayik teqez kir ku îro ji bilî
PKK’ê ti hêz îro ew çend bi xurtî li dijî
terorîzmê şer nake.

Cemîl Bayik, di peyama xwe a bi
dîmen  de ku ji mîtînga li Strasbourgê ya
ji bo şermezarkirina komploya navne -
teweyî li dijî serokê PKK Abdulah
Ocalan şand û têde Bayik ragihand ku
gelên Ewropayê û tevahiya cîhan ê li dijî
ragirtina navê PKK’ê li lîsteya ‘terorê’ ne
û destnîşan kir ku divê hikûmet û

dewletên Ewropayê û saziyên
navneteweyî guh bidin vî dengê
gelên xwe. Hevserokê Konseya
Rêveber a KCK’ê Cemîl Bayik hilbi-
jartinên giştî yên li Bakurê Kurdistanê
û Tirkiyeyê yên meha Hezîrana vê
salê bibîr xist û diyar kir ku ev hilbi-
jartin wê çarenûsa gelan diyar bike.

Bayik got, “Li Tirkiyeyê AKP faşîz-
ma kesk dewam dike, dixwaze zilmê
dewam bike û piştî bi destxistina ser-
ketinê di hilbijaritnê de li Tirkiyeyê
şerekî mezin bide destpêkirin. Di
hilbijartinan de yan ev ê pêk were yan jî wê Tirkiye demokratîk û azad bibe.”

Di 90emîn salvegera Ser-
hildana Şêx Seîdê Pîran de,
bang li dewleta Tirk hat kirin

ku gorra wî were eşkerekirin.
Komeleya Şêx Seîd li

Diyarbekirê li Qada Şêx Seîd

bi helkefta salvegera ser-
hildana Şêx Li ser navê
Komelaya Şex Seîd, neviyê

Şêx Seîd, Şêx Qasim Firat
ragihand ku ew ji bo bîranîna
berxwedan û serhildana Şêx

Seîd û ji bo parastina gelê
Kurd û Kurdistanê li hev
civiyane. Di roja bîranîna
serhildana Şêx Seîd de
siyasetmedarên Kurd û
endamên Komeleya Şêx
Seîd li Qada Şêx Seîd li hev
civiyan. Li Qadê Şêx Seîd li
ser navê Komeleya Şêx Seîd
neviyê Şêx Said Şêx Qasim
Firat axivî. Firat da zanîn ku
kadroyên rêxistina Azadiyê ji
bo parastina mafê Kurdan û
di 13 Sibata 1925’an de rêx-
istina xwe ya netewî ava -
kirine û dest bi serhildanê
kirine. Şêx Qasim Firat, her-
wiha xwest hêz û kesên
destê wan di darvekirina Şêx
Seîd û hevalên wî de heye
bêne eşkere kirin û ji bo vê
yekê komîsyonek bê

damezirandin û cihê gorên
Şêx Seîd û hevalên wî bêne
aşkere kirin.

Firat axaftina xwe wiha
bidawî kir: “Em daxwaz dikin
ku rastiyên dîrokî yên
berxwedana 1925’an bêne
eşkerekirin, di serî de Tirkiye
û bi giştî hemû hêzên herêmî
û yên navneteweyî yên ku
berpirsyariya wan di vê bûy-
erê de heye ji gelê kurd
lêborînê bixwazin. Ji  bo
hemû mafên kurdan ên mad -
dî û manevî yên  ku hatine
desteserkirin bêne rades -
tkirin û tanzîmkirin komîsy-
oneke lêgerîna rasti yan bê
damezirandin. Û em dix -
wazin gora şehîd Şêx Seîd û
hevalên wî ji malbatên wan
re bê dayîn.”(BasNûçe)

Şingal-KDP.info- Vê êvarê çekdarên
DAIŞê li Şingalê êriş kirin ser çeperên
Pêşmerge, lê Hêzên Pêşmerge her zû
bi tundî bersiva wan dan û ew neçar
kirin ku paşde bikşên, ku di wî şerî de 9
terorîst hatin kuştin. Fermandarê
Hêzên Pêşmerge li Şingalê Haşim
Sîteyî ji malpera KDP.info re ragihand:
“Îro danê êvarê, çekdarên DAIŞê ji
nava taxên Şingalê êriş kirin, lê ji ber ku
cihên stratejîk di destê Hêzên

Pêşmerge de ne, her zû
Pêşmerge bi tundî bersiva wan
dan û êrişa wan têk birin û wan
terorîstan gellek ziyan dîtin.”

Haşim Sîteyî wiha got: “Di wê
êrişê de 9 çekdarên DAIŞê hatin
kuştin û hejmarek birîndar jî bûn.
Herwiha çendîn otomobîlên wan jî
ji aliyê Hêzên Pêş merge ve hatin
têkbirin û termê 5 çekdarên wan li
cihê şer man.”

Serok Barzanî vegeriya 
Başûrê Kurdistanê

“Hevdîtinên me bi PKK re berdewam in“

Cemîl Bayik: Dem hatiye PKK ji lîsteya ‘terorê’ bê derxistin

Neviyê Şêx Seîd: Bila gorra Şêx Seîd were eşkerekirin

Şingal.. Hêzên Pêşmerge dîsa li DAIŞê dan..9 terorîst kuştin

Şanda herêmê 
gihêşte Bexdadê
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Zarokatîya wî
Abdullah Öcalan, di 1949an

de li gundê Amara yê navçeya
RihaXelfetiyê hat dinê. Dibis-
tana seretayî li Cîbînê xwend û
hê di wê demê de di lîstik, limêj
û parvekirinê de pêşengî dikir.
Dibistana navîn li Nizipê dibis-
tana navîn jî li Enqerê li dibis-
tana navîna Tapu Kadastro
qedand. Di 1969'an de li Amedê
dest bi karmendiyê kir. Di kar-
mendiya salekê de têkiliya
dewlet û civakê û ya sîstema
feodal û dewletê ji nêz ve dît. Di
1971ê de tayîna xwe deranî
Stenbolê û li wir di ber kar-
mendiyê de xwe amade dikir ku
bikeve zanîngehê jî. Heman sal
qeydiya xwe li fakulteya hiqûqê
çêkir û dev ji karmendiyê berda.

Destpêkê jiyana wî ya
siyasî

Di wan salan de Stenbol di
bin tesîra bayê 68an de bû.
Ocalan jî kete bin bandora vî
bayî û Marksîzm - Lenînîzm nas
kir. Ew salana weke salên
werçerxa jiyana wî ne û her
wiha ew sosyalîzm, yeksanî û
azadî pir nêzî xeyalên xwe yên
zarokatiyê dîtin. Ocalan biryar
dabû ku sosyalîzm û pirsgirêka

kurd li hev biguncîne. Bi vê
armancê bîryar da ku dest bi
siyaseta çalak bike û qeydiya
xwe li fakulteya zanîngên siyasî
ya Enqerê çêkir. Li vê derê xwe

di nav atmosfereke tund a guf-
tugoyan de dît û şeklek da
ramanên xwe. Di 30yê adara
1972yan de pêşengên şoreşê
Mahir Çayan û hevalên wî li
Qizildereyê hatin kuştin û vê
bûyerê şopên kûr di jiyan û
ramanên wî de de hiştin. Di 7ê
nîsanê de di çalakîya şer-
mezarkirina bûyera komkujiyê
de hat binçavkirin û şandin

girtîgeha Mamakê. 7 meh di
girtîgehê de ma û di wê pêva-
joyê de xwe gihand fikra avaki-
rina rêxistinekê û ji bo vê yekê
gav avêt nav pêvajoyeke din a

lêgerîn û lêkolînê. Piştî 1972an
pirsgirêka kurd bi gelek derdo-
ran re guftugo dike û di heman
demê komela perwerda bilind a
demokratîk a Enqerê ava dike.
Di heman demê de ew xebatên
xwe yên îdeolojîk ên ku di nava
komekê de dimeşîne, digihîne
merhaleya dawî. Koma di bin
pêşengiya Ocalan de di dawîya
sala 1975an de civînekê li dar

dixe û bîryar dide ku li Kurdis-
tanê xebatê bimeşîne.

Avakirina PKK
Di 27'ê mijdara 1978'an de jî

Ocalan û hevalên xwe li Amedê li
gundê Fîsê yê Lîceyê careke din
li hev kom dibin û bîryara avakiri-
na Partiya Karkerên Kurdistanê
didin. Xebatên rêxistinkirinê yên
Ocalan û Partiya ya wî PKK yên
li Kurdistanê di demeke kin de
bala dewleta tirk kişand. Li ser vê
şêweya nû ya Ocalan a li hem-
berî pirsgirêka kurd ku zikê nerm
ê Tirkiyê bû, dewleta tirk zextên
xwe zêde kirin. Dewletê bi
awayekî vekirî li hemberî terza
Ocalan şer dida destpêkirin û ji
ber vê yekê Ocalan di 1979an de
derket derve û çû Libnanê. Bi vî
awayî meşa ku wê 20 salan li
rojhilata navîn berdewam bikira,
dest pê kir. PKKê li Libanaê di
1982yan de kongra xwe ya
duyem pêk anî û bîryara vegera
nava axa welat wergirt. Milîtanên
PKKê di bin pêşengiya Öcalan
de perwerdeya xwe ya îdeolojîk
û leşkerî jî temam kiribûn. Di
encamê de di 15ê tebaxa
1984an de li bakurê Kurdistanê
şerê çekdarî destpê kir. Ji wê
gavê û şûn ve êdî pirsgirêka kurd

bi hemû dijwariya xwe di rojeva
cîhanê de ye.

Girtina wî
Di encama şerê çekdarî de li

ser daxwazên ku ji Tirkiyê tên, ji
1993an û şûn ve PKKê 3 caran
agirbest îlan kir. Ev gavên ku ji
bo çareserkirina pirsgirêka kurd
hatin avêtin, rastî kelem û
astengiyên derdorên rentxwir
hatibûn. Di 9ê dotmeha
1998and e di encama kom-
ployeke ku bi hevkariya hêzên
navnetewî hat amadekirin,
Ocalan neçar ma ku ji Suriyê
derkeve. 9ê cotmehê de Ocalan
dema dest bi rêwîtiya ber bi
Ewrûpa kir wê wiha bigota: Ez ji
niha û şûn ve dixwazim rola
xwe di kanala siyasî de bilîzim.
Ocalan dema li Îtalya bû gelek
caran bangên ji bo aştiyê kirin lê
belê ji yekîtiya ewrûpa hêviya
ku dikir bi dest nexist. Ocalan di
2yê sibata 1999an de bi zor-
dayîna Yewnanîstanê heta
Kenyayê diçe. Di 15ê sibata
heman salê de jî li paytextê
Kenya Nayrobiyê li pêşiya
avahiya sefaretxana Yûnanîs-
tanê bi komployeke navnetewî
ber bi Tirkiyê ve tê revandin.
Serokê giştî yê PKKê Abdullah
Ocalan li girava Îmralî ya li nav
derya Marmarayê bi tena serê
xwe di girtîgehê de hat
bicihkirin. Ocalan li Îmraliyê gir-
tiye. Jêder: Wikipedia

Dewletbûn Mafê Miletê Kurd
e. Swêdê Jî Ev Rastiya Diyar
Kir…

Miletê Kurd li Rojhelata
Navîn, ji aliyê serhejmar de Piştî
Ereban  miletê duyemîn e. Ser-
hejmara miletê kurd li Rojhelata
Navîn wek tê diyar kirin, 30 mîly-
on nîn e, zêdetir e.. Serhejmara
kurdan, 50 mîlyon e. Eger bi tay-
betî  li Tirkiyeyê, lê li Iraqê, li
Îranê û li Sûriyeyê kurdên hatine,
asîmîle kirin, bûne tirk, ereb, fars
jî bê hesab kirin, serhejmara kur-
dan ji 50 mîlyonî jî zêdetir dibe.

Miletê kurd jî, wek miletê faris
û ereb, miletê herêma ya Rojhe-
lata Navîn e. Tirk ji derbve de
hatine Rojhelata Navîn. Loma jî
Kurd miletekî xwediyê dîrokek
gelek dirêj e ku li Rojhelata
Navîn miletekî rûniştvan,
medeniyet/şaristanîçêker e.
Hezar mixabin îdeologên
dewletên metîngehkar
(kolonyalîst), îdeologên nîjadper-
est yên tirkan, farisan û ereban,
wek hemû rastiyên me, ev du
rastiyên miletê kurd yên min dia-
yarkirî jî bincil, tune, înkar kirine.

Îdeologên dewletên
kolonyalîst, gelek bi rû reşî û bi
helwestek neilmî û neînsanî
hebûna miletê kurd, hebûna
zimanê kurd û hemû hêjayiyên
kurdan înkar kirine.

Lê hêjayiyên miletê kurd yên

xûrt û qewî; têkoşîna rızgarîxwaz
ya miletê kurd her dem ew îde-
olog û pisporên miletê serdest û
kolonyalîst, dewletên dagirker û
nedemokrat derewîn derxistine.

Kurdan, her dem hêjayiyên
xwe, di serî de jî zimanê xwe û
welat/axa xwe bir fedekarî paras-
tine. Van salên dawî jî,  ji derveyî
helwesta PKKê her dem desthi-
latdariya xwe bi awayê federalî,
konfederalî, dewleta serbixwe ji
bona xwe kirine stratejî. 

Di vê merheleyê de jî kurdan
dev ji ev daxwaza xwe
bernedana. Kurd piştî salên
1990î yanî piştî şerê sar û bitay-
betî jî piştî sala 2003-an ku rejî-
ma baasê li Iraqê hat hilwe -
şandin, kurd nêziktirî desthilat-
darî û dewleta serbixwe bûn.
Loma jî dema ku Malîkî
siyasetek nasyonalîst û nîjadper-
est ya ereban meşand, li Başûrê
Kurdistanê dewletbûna serbixwe
û konfederal ket rojevê. Ji bona
dewleta konfederal jî, pêşî
dewletek serbixwe pêwîst e.
Loma Kurdan ji bona dewletek
serbixwe li hûndirê welêt û li der-
veyî welêt dest bi xebat kirin.

Hezar mixabin dewletên
kolonyalîst û hevalbendên wan, ji
bona ku pêşiya dewletbûna kur-

dan bigrin, erîşa DAÎŞÊ rêxistin.
Hîn jî ev erîşa DAÎŞê li Başûrê
Kurdistanê û li Rojavayê Kurdis-
tanê dom dike. Li Başûrê Kurdis-
tanê şerekî dijwar heye. 

Lê wî şerî kurd ji dewleta ser-
bixwe û konfederal dûrnexist,
nêziktirî dewleta serbixwe kir.
Lewra kurdan li herêmên ji der-
veyî desthilatdariya Kurdistanê jî
bi cî bûn. Di vê merheleyê
Emerîka û Dewletên Yekîtiya
Ewrupayê bi her awayî piştgiriya
hikûmeta Kurdistanê dikin.

*** 
Rojavayê Kurdistanê jî, ji

dewletbûnê ne dûr e. Lê hezar
mixabin PKK/PYDê li dijî dewlet-
bûnê derdikeve.

PKK/PYDê di heman dem de
li dijî dewletbûna Başûrê Kurdis-

tanê û beşên din jî derdikeve.
Heta ji dewletên dagirker zêdetir
PKK, li dijî dewletbûna kurdan
şerekî îdeolojîk û siyasî
dimeşîne.. Eger derfet bibînin dê
bi çekdarî jî pêşî li dewletbûna
kurdan bigre. Siyaseta wan ya di
derbarê Kerkukê û Şengalê de jî
vê yekê gelek baş aşkere dike.

***
Li Başûrê Kurdistanê xebata

dewletbûnê dom dike. Hemû
dinya û dewlet jî vêe xebatê
dizanin û dişopînin. 

Serokê Kurdistanê Mesud
Barzanî di van rojên dawî de li
Ewrupayê bû. Di hevdîtinan de
mijarek girîng ya hatiye gengeşî
kirin jî, dewletbûna kurdan e.

Wek tê zanîn li Emerîka û li
Ewrupayê dewlet nebin jî,
dezgehên gelek girîng yên nêzikî
hikûmetan; parlamenter, senator,
lord, nivîskar û hûnermendên bi
navûdeng deweletbûna kurdan
diparêzin. Di van rojên dawî de
hikûmeta Swêdê jî diyar kir ku
“dewletbûn mafê kurdan e. Divê
kurd jî bibin dewlet.”

Wek tê zanîn Swêdê wek
dewlet her dem ji kurdan re
dostanî kiriye. Himbêza xwe ji
rewşenbîr û siyasetvanên kurd
re vekiriye. Swêdê derfet çêkiriye

ku bi giştî çanda kurdî û bi tay-
betî jî zimanê kurdî pêşbikeve.
Loma jî perwerdayî kiriye û
mamoste perwerde kirine. Li
Swêdê wêje, ziman, edebiyad û
xebata entelektuelî ya kurd der-
fet dît ku pêş bikeve.

Li Swêdê gelek kurd jî di
dezgehên dewletê de xwediyê
ciyekî baş in. Di parlamentoya
Swêdê de kurdên parlamenterî
kirin hene û nûha jî yên dikin
hene. Di şaredariya û komunan
de gelek kurd desthilatdar in.

Biraziya min Roza Guçlu jî du
dem in ku li Swêdê parlamentera
Partiya Sosyal Demokratan e. Ji
partiya wezîrê derve Margot
Wallstrom e.. Di vê merheleyê de
ji aliyê Hikûmeta Swêdê de diyar
kirina dewletbûna kurdan ji bona
Roza û parlamenterên kurd yên
din jî bextewarî û serkeftinek e.

Wezîrê Derve Ya Swêdê Mar-
got Wallström dibêje ku “ji bona
dewletbûna kurdan dem hatiye.
Divê êdî dewletbûna kurdan bê
gengeşî kirin. Me wek welatê
Swêdê çawa piştgiriya dewletbû-
na Filîstiniyan kiriye, divê em
piştgiriya dewletbûna kurdan jî
bikin.” Ez jî dibêjim ku dema
dewletbûna kurdan hatiye. Divê
her kurdek jî bi vê yekê bawer
bike û ji bona dewletbûna kurdan
xebat bike.

Amed, 14. 02. 2015

Ajans-KDP.info- Yekitiya Ewropayê
ragihand, dê di şerê li dijî DAIŞê de
çekan bide hêzên Pêşmerge her wiha ji
bo şandina alîkariyên mirovî ji kurdên
êzîdî yên li ser çiyayê Şingalê asê mane,
pireke hewayî çêbike û firotina petrolê ji
aliyê DAIŞê ve asteng bike. Wezîrên
derve yên Yekitiya Ewropayê îro li ser
rewşa Iraq-Başûrê Kurdistanê û
Rûsyayê bi awayekî awarte li Brukselê

civiyan. Di civînê de êrişên DAIŞê li dijî
kurdên êzîdî û gelên din ên Iraqê bi tundî
hat şermezarkirin û hinek biryarên girîng
hatin standin. Li gorî agahiyan, wezîrên
Yekitiya Ewropayê pêşwazî li biryarên
welatên mîna Îngiltere, Fransa û Hollan-
dayê bo şandina çekan ji hêzên
Pêşmerge yên Başûrê Kurdistanê re
kirin û ragihandin, divê ev çek li gorî
qanûnên Ewropayê û bi rizamendiya

hikûmeta Bexdayê werin şandin.
Yek ji biryarên din ên wezîrên Ewropî

astengkirina firotina petrolê ji aliyê
DAIŞê ve bû û li ser vê yekê jî bi
awayekî berfireh hat gotûbêjkirin. Her
wiha biryar hat dayîn ji bo şandina
alîkariyên mirovî bo kurdên êzîdî yên li
ser çiyayê Şingalê asê mane pireke
hewayî bê çêkirin û alîkarî ji wan re were
şandin.

Îro 16 - salîya salvegera girtina Ocalan e
Serokê PKK Abdullah Ocalan di 15.02.1999 de li Kinya hatibû girtin

Dewletbûn mafê Miletê Kurd e

Yekitiya Ewropayê biryar da çekan bide hêzên Pêşmerge

Îbrahîm GUÇLU
ibrahimguclu21@gmail.com
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"PKK Lideri Abdullah Öcalan’a yönelik
gerçekleştirilen Uluslararası 15 Şubat
Komplosu, 16. yılında Van’da düzen-
lenecek kitlesel basın açıklaması ve
yürüyüşle protesto edildi. "

Feqiye Teyran Parkında Kitlesel
protesto yürüyüşüne HDP Milletvekili
Özdal Uçer, DBP Van İl Eş Başkanı
Hamiyet Şahin, HDP Van İl Eş Başkanı
Veysi Dilekçi, Derya Hayva,  Van TUYAD-
DER Başkanı Ahmet Aygün, Barış
Anneleri Meclisi ve Özgür Kadın Kongresi
(KJA) aktivistleri katıldı.

"15 Şubat uluslararası komployu
nefretle kınıyoruz" pankartı ile Öcalan'ın
posterlerini taşıyan kitle sık sık, "Bijî Serok
Apo" ve "Bê Serok jiyan nabe" sloganları
attı. Fekiye Teyran Parkında yapılan basın
açıklamasını okuyan HDP Van İl Eş
Başkanı Derya Hayva “  Bundan 16 yıl
önce 15 Şubat 1999 da tüm Kürdistan
Türkiye ve ortadoğu halkları güne kara bir
haberle uyandı.  Abdullah Öcalan’ın ulus-
lararası bir komployla hukuka aykırı bir
şekilde korsan varı yöntemlerle Türkiye’ye
getirildi.  Bu yüzden halkımız her 15
Şubatı kara gün olarak protesto ediyor.
Komployu gerçekleştirenlerin amacı
Abdullah Öcalan şahsında Kürt hareketini

tavsiye etmek ve Türkiye halkları arasında
uzun yıllara yayılacak bir boğazlaşmayı
başlatmaktı dedi. Hayva, Abdullah Öcalan
1993 çözüm ve diyalog arayışlarına
İmralı’dan yeni bir hamleyle barış

sürecine çevirerek egemen güçlerin oyu-
nun bozdu. Başlatılan yeni süreçle
hesapları bozulan egemen güçler Abdul-
lah Öcalan üzerinden uzun yıllardır süren
tecrit ve izolasyon politikasını başlattı.
Zehirlenmedin tutunda fiziki saldırıya
kadar her türlü yöntem uygulandı. Ancak

bunu gören Kürt halkı ve tüm halklar
Abdullah Öcalan’ın etrafından bir direniş
zinciri oluşturarak Önderliğine ve
mücadelesine sahip çıktı. Tek kişilik
hücresinde yıllarca barış mücadelesi

veren Abdullah Öcalan’ın bu çabalarına
devletin verdiği karşılık ise yoğun askeri
ve polisiye operasyonlar oldu. Yıllarca
ellerinden gelen tüm savaş tekniklerin kul-
landılar. Ama bu güçler Öcalan’ın yeşert-
tiği özgürlük umutlarının geldiği noktayı
hesap edemediler. Hayva “Öcalan başlat-

tığı özgürlük mücadelesi bugün rojava ya
kadın devrimini hediye ediyor. Umutları
tükenmiş dünya halkalarına yeni bir
umudu n kapısını açıyor. Umutla dirençle
milyonların umutları yeniden yeşertiyor.
Öcalan yine bugün barış konusunda
mücadelesini sürdürüyor ve ezilen tüm
dünya hakları için kurutuluşun yollarını
gösteriyor. İşte barış ve özgürlük mücade-
lesinin yürütücüsü böyle bir lider, 16 yılıdır
İmralı’da tutuluyor. Yürütülen çözüm
görüşmelerine rağmen 27 Temmuz 2011
den bu yana avukatlarıyla bile
görüştürülmemektedir. Akp hükümeti
sürekli Çözüm sürecinden söz etmense
rağmen barış projesini ortaya koyan
Öcalan’a yönelik devlet politikasında her-
hangi bir değişikliğe gitmemiştir. Öcalan
ile barış görüşmeleri yürüten devlet bir
yandan da onun posterlerini taşıyan halka
müdahale etmekte ve insanlarımı ceza-
evine göndermektedir. Bunu kabul
etmemiz mümkün değil. Gelinen noktada
kalıcı ve onurlu bir barışın sağlanması için
Öcalan’ın özgür kalması şarttır. Kürt halkı
barıştan demokrasiden ve eşitlikten yana
tüm halklar Öcalan özgürleşinceye kadar
mücadelesini sürdürecektir. Uluslar arası
komployu 16’cı yıl dönümünde komployu
bir kez daha lanetliyoruz şeklinde konuş-
tu. Konuşmanın ardından kitle yürüyerek
sessiz bir şekilde dağıldı.

İsveç Dışişleri Bakanı Margot
Wallström’un “Bağımsız Kürdis-
tan’ı tartışmak için uygun bir
zamandır” dedi.

İsveç Parlamentosu’nda
hükümetin dış siyasetinin
tartışıldığı oturumda Dışişleri
Bakanı Margot Wallström,
Peşmerge Güçleri ve Kürdistan’a
ilişkin önemli açıklamalarda
bulundu. Ülkesi ve partisinin
Ortadoğu’ya ilişkin yeni siyaseti
hakkında konuşan Wallström,
“30 milyondan fazla Kürt devlet-

sizdir” dedi. Wallström, “Kürtler,
İslam Devleti diye anılan IŞİD
terörizmine karşı en büyük
savaşı veriyor. Batılı ülkeler
destek veriyor ancak Kürdistan’ı
peşmerge korudu ve yalnızca
peşmerge sivil halkı koruyor”
diye konuştu.

Kobani’nin Kürt güçleri
tarafından alınmasıyla ilgili de
İsveçli Bakan, “Kobani’nin kur-
tarılışı, terörün yenilgiye uğratıl-

ması açısından gerçek bir anlam
ifade ediyor” dedi. İsveç’in Orta-
doğu sorununa yönelik siyase-
tinin değişim vakti olduğunu
söyleyen Wallström, “Sosyal
demokratlar olarak bizlerin Fil-
istin’e desteği, geçmişten beri
var. Şimdi de özgür Kürdistan’ın
tartışılması için uygun bir
zamandır” ifadelerini kullandı.

Margot Wallström sözlerini
şöyle sürdürdü: “Eğer Irak

Kürdistanı’nın devletleşme şansı
varsa bu uzun bir süre gerektirir
ve Ortadoğu haritasını değiştirir.
Bölgedeki diğer halka da saygı
duymak lazım. İsveç, Kürtlerin
kendi kaderini tayin hakkı ve
kendini yönetmesi taraftarıdır.”

Wallström’un sözleri İsveç’in,
özellikle de sosyal demokratların
Kürtle, Kürt devleti ve Ortadoğu
haritasına ilişkin ilk net tavrı oldu.
Daha önce sosyal demokratlar,

Irak’ın toprak bütünlüğünden
yana olduklarını belirtiyordu. 

NerinaAzad

Van halkı 15 Şubat Komplosu'nu Protesto Etti

İsveç Bakanı: Bağımsız Kürdistan’ı tartışmak için tam zamanı

Eski Lübnan Başbakanı
Hariri, "Hizbullah'ın Suriye'de

savaşa girmesi bir delilikti. Terör
cinnetini ülkemize taşıdı.
Yeniden tekrar ediyoruz. Suriye'-
den çekilin. Suriye'deki yangını
ülkemize taşıdığınız yeter" dedi.

BasNews/HaberMerkezi-
Eski Lübnan Başbakanı Saad
Hariri, babası eski Lübnan
Başbakanı Refik Hariri’nin
ölümünün 10. yıl dönümü
dolayısıyla başkent Beyrut’ta
düzenlenen anma törenine
katıldı.  Hariri, törende yaptığı

konuşmada, savaş ve barış
kararlarında Lübnan’ın çıkar-
larının önüne geçmesi, Suriye
rejimi ve İran’ı kurtarmak için
devlet imkanlarını kullanarak
Lübnan’ı askeri meydan yap-
ması konusunda Hizbullah’a ver-
ilecek hiç bir hakkı tanımadık-
larını söyledi. Hizbullah’la diya-
log konu suna da değinen Hariri,
“Eğer Hizbullah Suriye’den çek-
ilmeyi kabul etseydi diyalog
masasına oturmayı düşünüyor-

duk. Zira bu aşamada diyalog
oldukça zaruri. Daha önce de
söylediğimiz gibi Hizbullah’ın
Suriye’de savaşa girmesi bir
delilikti. Terör cinnetini ülkemize
taşıdı. Yeniden tekrar ediyoruz.
Suriye’den çekilin. Suriye’deki
yangını ülkemize taşıdığınız
yeter” diye konuştu. 

Anma töreninde ayrıca Refik
Hariri’nin hayatını anlatan bir
sinevizyon gösterisi yapıldı.
Sinevizyonda 11. Cumhur-

başkanı Abdullah Gül ile Filistin
Devlet Başkanı Mahmud
Abbas’ın da Hariri’nin hayatına
dair paylaştığı bazı kesitlere yer
verildi.  Lübnan Başbakanı Refik
Hariri 2005 yılında, Beyrut’ta
bomba yüklü araçla düzenlenen
suikast sonucu korumaları ve
yardımcılarıyla beraber hayatını
kaybetmişti. Suikastı aydınlat-
mak için açılan davada, Bir-
leşmiş Milletler’e (BM) bağlı
Uluslararası Lübnan Özel Mah -
kemesinde ilk duruşma, bu yılın
Ocak ayında yapılmıştı.   (d.z) 

"DTK Eşbaşkanı sayın Selma
Irmak, HDP Milletvekili sayın Mülkiye
Birtane, sayın Osman Baydemir ve
sayın Fikriye Aytin’den oluşan
HDP heyeti bugün(
10.02.2015) Diyarbakır’da
PAK Genel Merkezi’ni ziyaret
etti." DTK Eşbaşkanı sayın
Selma Irmak, HDP Milletvekili
sayın Mülkiye Birtane, sayın
Osman Baydemir ve sayın
Fikriye Aytin’den oluşan HDP
heyeti bugün( 10.02.2015)
Diyarbakır’da PAK Genel
Merkezi’ni ziyaret etti.

HDP heyeti, PAK Genel Başkanı
sayın Mustafa Özçelik ve PAK
Yöneticileri tarafından karşılandı.
HDP heyeti, gerek 7 haziran 2015
seçimleri, gerekse kalıcı bir birlik
amacıyla, Kürt çevreleriyle
görüşmeler yaptıklarını, bu amaçla
da PAK’ı ziyaret ettiklerini dile
getirdiler.Ve seçimlerde PAK’a ittifak
teklifinde bulundular. PAK Genel
Başkanı sayın Mustafa Özçelik de,

heyete ‘’hoşgeldiniz’’ dedikten sonra,
gelişleri için teşekkür etti. Sayın
Özçelik konuşmasını şöyle sürdürdü

: ’’Biz PAK olarak seçimlerle ilgili
kendi aramızda tartışmalarımızı
sürdürüyoruz. Mart ayı başında
gerçekleştireceğimiz Meclis toplan-
tımızda, seçimlerle ilgili siyasetimizi
netleştireceğiz. Biz de PAK olarak bir
çok Kürt parti ve oluşumuyla
görüşmelerde bulunuyoruz. Bazı
görüşmelerimiz diyalog amacını
güderken, bazıları da Kürt ve Kürdis-
tani ittifak amacıyla gerçekleştir-

ilmektedir. PAK’ın seçim siyasetini
belirleyen temel parametre, Kürt ve
Kürdistani değerler ve Kürt milleti ile
Kürdistan’ın özgürlüğünü ve statü
hakkını esas alan yaklaşımdır. Biz
milletvekiliği hesapları üzerinde

gerçekleştirilecek hiçbir itti-
fağı doğru görmüyoruz. İki
yıla yakın bir süredir devlet
ile ‘’çözüm süreci’’ adı altın-
da yürütülen görüşmeler ile
ilgili olarak, HDP hiçbir Kürt
kesimine bilgi vermemiş,
ortak bir tutum geliştirme ve
muhatab olma konusunda
herhangi bir yaklaşım içinde
olmamıştır. Kürdistan
sorunu tüm Kürdistanlıların

sorunudur. HDP seçimlerle ilgili
kararını vermeden önce, bu
görüşmeleri yapmalıydı. Seçim itti-
fağı teklifinizi Meclisimizde değer-
lendireceğiz. Son kararı Meclisimiz
verecektir.''

PAK ve HDP heyetleri arasındaki
görüşme bir buçuk saat sürdü.
Taraflar,  PAK Meclis toplantısından
sonra, tekrar haberleşme yönünde
bir sonuca ulaştılar.  

‘Kobanê’de 163 köy kurtarıldı’
Londra merkezli Suriye İnsan Hakları Gözlemevi,

Kobanê'de Kürd güçlerinin 163 köyü kurtardığını duyurdu.
Öte yandan IŞİD'in Cer-
ablus'a güç kaydırdığı
bildiriliyor.

B a s N e w s / H a b e r -
Merkezi- Londra merke-
zli Suriye İnsan Hakları
Gözlemevi, Kobanê’de
Kürd güçlerinin 163

köyü kurtardığını duyurdu. Öte yandan IŞİD’in Cerablus’a güç
kaydırdığı bildiriliyor. Suriye’deki muhaliflere yakınlığı ile bili-
nen Suriye İnsan Hakları Gözlemevi, Halk Savunma Birlik-
leri(YPG)’nin Peşmerge Güçleri ve havadan koalisyon uçak-
larının desteğiyle Kobanê’de 163 köyü IŞİD’den temizlediğini
duyurdu. Suriye İnsan Hakları Gözlemevi’nin güvenilir kay-
naklara dayandırdığı habere göre, Kürd güçlerinin Kobanê’de
ilerlemeye devam ettiğini aktardı. Gözlemevi YPG
savaşçılarının Fırat Nehri kıyısındaki Cedê köyünde bulunan
IŞİD savunma hattına kadar ilerlediğini doğruladı. 

Öte yandan Suriye Haber Merkezi IŞİD’in Kobanê’nin
yakınlarında bulunan sınırlara güç takviye ettiğini yazdı. Şiyux
ilçesinde bulunan muhalif bir kaynağa dayandırdığı habere
göre, IŞİD’in bu ilçede bulunan 3 ağır topçu bataryası ve
onlarca askerini Cereblus’a kaydırıyor. 

Kürd güçlerinin Cerablus’a yakınlaşması üzerine IŞİD’in
destek birliklerini bu kentte kaydırdığı tahmin ediliyor.  (d.z) 

‘Suriye’deki yangını Lübnan’a taşıdığınız yeter’

HDP Heyeti Diyarbakır’da PAK’ı Ziyaret Etti
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Partiya Azadiya Kurdistanê
(PAK – Kürdistan Özgürlük Par-
tisi), Şeyh Said isyanının 90’ıncı
yıldönümü münasebetiyle
Diyarbakır Sümerpark'ta bir
konferans düzenledi.

Partiya Azadiya Kurdistanê
(PAK – Kürdistan Özgürlük Par-
tisi), Şeyh Said isyanının 90’ıncı
yıldönümü münasebetiyle bir
konferans düzenledi.

PAK’ın Sümerpark’ta düzen-
lediği konferansa Araştırmacı
Yazar Osman Aydın ile Tahsin
Sever konuşmacı olarak katıldı.
Şeyh Said isyanının gelişim
süreci ile ilgili bilgi vererek
konuşmasına başlayan Tahsin
Sever, Türkiye’nin geçmişte
Kürtlere karşı yapılan
katliamlarla yüzleşmesi gerek-
tiğini söyledi.

Önümüzdeki günlerde Dicle
Üniversitesi’nde düzenlenecek
“Süleyman Nazif Paneli”ne

dikkat çeken Sever, “Süleyman
Nazif, Musul Valisi iken Şeyh

Abdulselam’ı dar ağacına gön-
deren adamdır. Devlet üniver-
siteleri, halen Kürtleri dar ağacı-
na gönderen adamları anıyor-
sa, Kürt sorununu çözmek,
geçmişle yüzleşmek gündemde

değildir” dedi.
Almanya’nın Nazi ırkçılığı ile

yüzleştikten sonra yeniden inşa
edildiğini belirten Sever,
Türkiye’de 1920’lı yıllarda
üretilen paradigmanın “Kürtlere
ve insanlığa karşı” olduğunu
söyledi. Şeyh Said isyanını

örgütleyen Azadi Hareketi ile
ilgili bilgiler de veren Sever,
hareketin kuruluş tarihi ile ilgili
spekülasyonlara da nokta koya-
cak açıklamalar yaptı. Sever,
“Azadi Hareketi’nin 1920’de
kurulduğunu, Lozan Antlaşması
imzalandıktan sonra “Bağımsız
Kürdistan” fikriyle örgütlenme
çalışmalarını sürdürdüğünü ve
bunu açık bir şekilde yaptığını
ifade etti. Tahsin Sever, Şeyh
Said’in Azadi Hareketi’ne, Yusuf
Ziya Bey ile yaptığı görüşmeler-
den sonra katıldığını dile getirdi.

Yazar Osman Aydın da,
Şeyh Said isyanının “devletin
provokasyonu” sonucu vaktin-
den erken başladığını hatırlattı.
Aydın, “Kürt hareketlerinin
kaderi bu olmuştur. Kürt düş-
manları zamanından erken

başlatmış, Kürtler sürdür-
müştür. Bu nedenle yenilgi ile
sonuçlanmışlardır” diye konuş-
tu. Mustafa Kemal döneminde
Kürtlerin yaşadıkları duruma
işaret eden Aydın şunları söyle-
di: “Mustafa Kemal, İstanbul
Hükümeti’ne (Osmanlı idaresi)
telgraflar göndererek Dersim,
Elazığ ve Diyarbakır’da Kürt
hareketlerinin başladığını ve
harekete geçilmesi gerektiğini
söylemiştir. Kürdistan Teali
Cemiyeti’nin buralarda örgüt -
len diğini, bu örgütlenmenin dur-
durulmasını istemiştir.”

Osman Aydın, Mustafa
Kemal’in 1924 anayasa ile Kürt-
leri ve Kürdistan’ı yok saydığını
sözlerine ekledi. Panel izleyici-
lerin soruları ile devam etti.

Konferansta PAK Genel
Başkanı Mustafa Özeçelik, parti
yöneticileri ve çok sayıda din-
leyici hazır bulundu. Rudaw

IŞİD mensupları dün gece
Musul'un Batı Dicle, Neweran,
Hazır, Mahmur-Guwer cephe -
lerin den saldırıya geçti. Peş -
merge Güçleri'nin karşılık ver-
mesiyle şiddetli çatışmalar
yaşandı. IŞİD mensupları dün
gece Musul’un Batı Dicle, New-
eran, Hazır, Mahmur-Guwer
cephelerinden saldırıya geçti.
Peşmerge Güçleri’nin karşılık
vermesiyle şiddetli çatışmalar
yaşandı. Yağmurlu günleri fırsat
bilen IŞİD mensupları dün gece
yine Musul’un tüm cep he -
lerinden saldırıya geçti. Peş -
merge Güçleri ile IŞİD’liler
arasında sabaha kadar yaşa nan
çatışmaların ardından çok sayı-

da örgüt mensubu öldürül dü.
Batı Dicle Cephesi
BasNews’e konuşan Batı

Dicle Cephesi, Zirevani
Güçleri Komutanı Kam-
eran Hewrami, IŞİD
mensuplarının sabaha
karşı 3:00 sularında
Hummer zırhlı araç la -
rının desteği ile saldırıya
başladığını söyledi.

Yaşanan çatışmala -
rın ardından Peşmerge
Güçleri’nin 3 Hummer ile
bir başka aracı imha ettiğini
belirten Hewrami, örgüt
üyelerinin ilerleyemeyince

cenazelerini de alarak kaçtıktık-
larını aktardı.

Neweran Cephesi

Neweran Cephesi’nde de
IŞİD üyeleri iki patlayıcı yüklü
araçla saldırıp ardından iler-

lemek istedi. Konu hakkında
BasNews’e konuşan Neweran
Cephesi Peşmerge 7’inci

Piyade Taburu Komutanı
Behram Doski, ”2 patlayıcı
yüklü Hummer zırhlı aracı
ile saldırdılar. Araçlar
hedeflerine ulaşmadan
önce Peşmerge tarafın-
dan patlatıldı. Bu girişim
sonuçsuz kalınca saldır-
mak isteyen teröristler de
ilerleyemeden geri kaçtı”
dedi.

Doski, imha edilen araçların
ve içindeki cenazelerin de
Peşmergenin kontrolünde

olduğunu dile getirdi.
Mahmur-Guwer Cephesi
IŞİD mensuplarının saldırıya

geçtiği bir başka cephe sie
Mahmur-Guwer’di. Dün gece
Mahmur’a bağlı Qereçux ve
Gırav mevkiinden saldıran
IŞİD’liler ile Peşmerge Güçleri
arasında şiddetli çatışmalar
yaşandı. Sabah kadar süren
çatışmalar ardından IŞİD’in bu
saldırısı da Peşmerge Güçleri
tarafından püskürtüldü.

IŞİD mensupları dün gece
aynı şekilde Hazır Cephesi’nde-
ki Exxon Mobil’e ait şantiyeyi
ele geçirmek için saldırıya
geçmiş bu saldırısı da sonuç-
suz kalmıştı. NerinaAzad

Kerkük Valisi Necmeddin
Kerim’in Kerkük’ün Kürdistan
Bölgesi içinde özel bir statüye
sahip olması gerektiğine dair
açıklaması Güney Kürdistan
siyasetçileri arasında tartışma
yarattı.

Kürdistan Bölgesi Dış İlişkil-
er Sorumlusu Felah Mustafa,
Necmeddin Kerim’in Kerkük’e
özel statü verilmesine dair
görüşüne karşı çıktı.

Celal Talabani liderliğindeki
Kürdistan Yurtseverler Birliği
üyesi de olan Kerkük Valisi
Necmeddin Kerim, Washington
Post gazetesine verdiği
demecinde nüfusunun yüzde
50’sinden fazlasını Kürtlerin
oluşturduğunu söylediği Kerkük
için Kürdistan Bölgesi içerisinde
özel bir statü belirlenmesi
gerektiğini söyledi. Necmeddin
Kerim, Kerkük için öngördüğü

özel statünün Kanada’daki Que-
bec bölgesinin statüsüne ben-
zeyebileceğini söyledi.

Kürdistan Bölgesi Dış İlişkil-
er Sorumlusu Felah Mustafa ise
Necmeddin Kerim’in görüşlerine
karşı çıkarak “Biz çok bekledik,
biz artık geçiş durumunun ve
ertelemelerin devam etmemesi-
ni istiyoruz” dedi.

Kerkük Valisi Necmeddin
Kerim, Kerkük’ün nüfusunun

yarısından fazlasını Kürtlerin
oluşturduğunu belirtmiş ve
Kerkük’te yüzde 32-25 civarında

Sünni Arap ve yüzde 13-14
civarında da Türkmen bulun-
duğunu söylemişti. Kurdpress

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) 2014 yıl verilerine göre,
İstanbul’da 741 bin 603 kişi sayısı ile en çok Sivaslılar yaşıy-
or. Anadolu'dan sürekli göç alarak her geçen gün nüfusu
artan metropol şehir İstanbul, 2014 yılında da en fazla göç
alan şehir oldu. TÜİK'in verilerine göre İstanbul'da en fazla
Sivaslılar bulunurken, bunu 553 bin 612 kişi ile Kastamonu,
511 bin 723 kişi ile Ordu takip ediyor. İstanbul'daki
Sivaslıların sayısı bir önceki yıla göre 5 bin 61 kişilik artış
gösterdi.

İstanbul'da yaşayan diğer şehirlerden vatandaşların
sayısı ise şu şekilde:

VAN 179 BİN 634
Adana 85 bin 619, Adıyaman 179 bin 873, Afyonkarahis-

ar 57 bin 741, Ağrı 165 bin 950, Amasya 175 bin 793, Ankara
92 bin 723, Antalya 44 bin 727, Artvin 83 bin 180, Aydın 28

bin 419, Balıkesir 100 bin 318, Bilecik 36 bin 915, Bingöl 132
bin 1, Bitlis 202 bin 247, Bolu 66 bin 212, Burdur 8 bin 931,
Bursa 99 bin 186, Çanakkale 76 bin 722, Çankırı 162 bin
431, Çorum 172 bin 758, Denizli 30 bin 404, Diyarbakır 195
bin 555, Edirne 109 bin 911, Elazığ 145 bin 77, Erzincan 302
bin 20, Erzurum 392 bin 132, Eskişehir 54 bin 541, Eskişehir
54 bin 541, Gazi antep 79 bin 821, Giresun 487 bin 878,
Gümüşhane 138 bin 868, Hatay 91 bin 743, Isparta 54 bin
922, Mersin 56 bin 172, İstanbul 2 milyon 162 bin 588, İzmir
68 bin 338, Kars 275 bin 719, Kastamonu 553 bin 612, Kay-
seri 155 bin 216, Kırklareli 119 bin 109, Kırşehir 45 bin 486,
Kocaeli 57 bin 613, Konya 153 bin Kütahya 30 bin 416,
Malatya 398 bin 430, Manisa 45 bin 915, Manisa 45 bin 915,
Kahramanmaraş 99 bin 195, Mardin 212 bin 681, Muğla 14
bin 692, Muş 140 bin 98, Nevşehir 89 bin 866, Niğde 90 bin
869, Ordu 511 bin 723, Rize 298 bin 467, Sakarya 136 bin
783, Samsun 422 bin 675, Siirt 214 bin 33, Sinop 370 bin
806, Sivas 741 bin 603, Tekirdağ 117 bin 665, Tokat 462 bin
852, Trabzon 398 bin 689, Tunceli 85 bin 516, Tunceli 85 bin
516, Şanlı urfa 117 bin 629, Uşak 21 bin 218, Van 179 bin
634, Yozgat 141 bin 667, Yozgat 141 bin 667, Zonguldak 122
bin 592, Aksaray 47 bin 46, Bayburt 115 bin 401, Karaman 26
bin 234, Kırıkkale 34 bin 254, Batman 128 bin 573, Şırnak 31
bin 847, Şırnak 31 bin 847, Bartın 98 bin 56, Ardahan 241 bin
845, Iğdır 87 bin 809, Iğdır 87 bin 809, Yalova 21 bin 161,
Karabük 95 bin 441, Kilis 37 bin 947, Osmaniye 29 bin 364,
Düzce 48 bin 287.

"Demokratik Böl-
geler Partisi (DBP)
yetkilileri, Abdullah
Öcalan'ın Türkiye'ye
getirilişinin 16.
yıldönümü nede -
niyle Van halkını
Pazar günü yapıla-
cak kitlesel yürüyü -
şe çağırdı." İl başkanlığı binasında düzenlenen basın
toplantısına DBP Van İl Eş Başkanı Hamiyet Şahin,
Halkların Demokratik Partisi (HDP) Van İl Eş Başkanı
Veysi Dilekçi, Van TUYAD-DER Başkanı Ahmet
Aygün, Barış Anneleri Meclisi ve Özgür Kadın Kon-
gresi (KJA) aktivistleri katıldı. Burada konuşan Van
TUYAD-DER Başkanı Ahmet Aygün, 15 Şubat 1999
da Kenya'dan Türkiye'ye getirilen PKK Lideri Abdul-
lah Öcalan'ın yakalanışının 16. yıldönümünü, Van'da
gerçekleştirilecek kitlesel yürüyüş ve basın açıkla-
ması ile protesto edileceğini belirterek, “Van halkını
ve Kürt halkını 15 Şubat Pazar günü saat 12.00’de
Fekiyê Teyran Parkı önünde yapılacak basın açıkla-
ması ve yürüyüşe davet ediyoruz” dedi. Basın toplan-
tısının ardından Cumhuriyet ve Kazım Karabekir cad-
delerinde 15 Şubat’ta yapılacak basın açıklaması ve
yürüyüşüne ilişkin el ilanları dağıtıldı.

Diyarbakır’da Şeyh Said Konferansı

IŞİD Musul’un tüm cephelerinden saldırdı 

Necmeddin Kerim'in Kerkük açıklamalarına tepki

İstanbul’da hangi ilden kaç kişi yaşıyor? DBP'den 15 Şubat
Yürüyüşüne Davet
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Бойцы курдских военизированных
формирований ("пешмерга") окружи-
ли с трех сторон город Мосул, находя-
щийся под контролем террористиче-
ской группировки "Исламское госу-
дарство" (ИГ). Об этот сообщило
иранское агентство Fars News Agency.

Взятие в кольцо Мосула, располо-
женного на севере Ирака, проходит в
рамках разработанной ранее опера-
ции по освобождению этого города от
боевиков ИГ. "За последние несколь-
ко месяцев силы "пешмерга" смогли
добиться значительных успехов в
освобождении от террористов терри-
торий на востоке, западе и севере от
Мосула. И, таким образом, в результа-
те наших операций группировка ИГ
была полностью отрезана от этих рай-

онов", - заявил начальник Генераль-
ного штаба "пешмерга" Джамаль
Мухаммед. Генерал также сообщил,
что его отряды сейчас находятся
в непосредственной близости от
города. "На некоторых участках
фронта мы подошли к Мосулу на
расстояние 10-15 км. Под нашим
контролем находятся все мосты
в районах Эски и эль-Казак, по
которым главным образом осу-
ществляется транспортное
сообщение между Мосулом и
Телль-Афаром", - добавил он. В
настоящее время курдские вое-

низированные отряды воюют с терро-
ристами из "Исламского государства"
далеко за пределами Иракского Кур-

дистана (курдской автономии в соста-
ве Ирака). Они уже фактически конт-
ролируют богатую нефтью провинцию

Киркук. Иракский Курдистан,
границы которого по конститу-
ции Ирака очерчены в преде-
лах провинций Дахук, Эрбиль
и Сулеймания, претендует на
расширение своей территории
именно за счет Киркука, а
также отдельных районов про-
винций Найнава (со столицей
в Мосуле) и Дияла - областей
исторического проживания
курдов.

Курдские боевики "Отрядов
народной самообороны" (YPG)
призвали силы пешмерга, нахо-
дящиеся в настоящее время в
недавно освобожденном сирий-
ском курдском городе, остаться
в Кобани. Заместитель началь-
ника отдела международных
отношений кантона Кобани
заявил в интервью "BasNews",
что потребность в пешмерга
остается. "Кобани еще нуждает-

ся в поддержке сил пешмерга,
потому что бои вокруг города
еще не закончены", сказал
Идрис Нассан. "Битва за
Кобани стала национальной
борьбой и глобальной вой-
ной, и все силы, которые
находятся здесь, включая
пешмерга, необходимы".
Пешмерга находятся в Коба-
ни с конца октября прошлого
года, когда президент Курди-
стана Масуд Барзани одоб-
рил решение парламента

Регионального правительства
Курдистана (КРГ) отправить их
в Кобани в поддержку курдских
бойцов YPG и YPJ, защищаю-
щих свой город от атак "Ислам-
ского государства".

"Приход сил пешмерга в
Кобани с их тяжелым вооруже-
нием изменил баланс сил в
городе", заявил Нассан, под-
твердив, что YPG сделали
запрос КРГ по поводу дальней-
шей дислокации сил пешмерга
в Кобани.

Курдские вооруженные
отряды в Сирии перешли в
наступление на джихадистов из
"Исламского государства".
После Кобане они пытаются
вытеснить ИГ из стратегически
важного города Тель-Абьяд.

После изгнания джихади-
стов "Исламского государства"
(ИГ) из сирийского пригранич-

ного города Кобане, курды
пытаются вытеснить ислами-
стов из другого стратегически
важного населенного пункта.
Речь идет о городе Тель-Абьяд,
расположенном в 65 километ-
рах к востоку от Кобане также
неподалеку от границы с Турци-
ей, сообщила 9 февраля право-
защитная организация "Сирий-

ская обсерватория по правам
человека".

По словам главы этой орга-
низации Рами Абделя Рахмана,
бойцы-курды и "революционная
бригада" из города Рака уже
прибыли на территорию одно-
именной провинции. Бои за
деревни в окрестностях Тель-
Абьяда уже начались. Курды

готовятся к дли-
тельным боям с
исламистами.

В середине
сентября 2014 го -
да джихадисты из
ИГ начали наступ-
ление на Кобане.
После многоме-
сячных ожес -
точенных боев формированиям
курдов в конце января удалось

изгнать исламистов из этого
города.

Как заявил, выступая по
американскому телевидению,
государственный секретарь
США Джон Керри, междуна-
родная коалиция успешно осу-
ществляет боевые действия
против "Исламского государст-
ва". По его словам, 22% насе-
ленных районов, которые
были захвачены боевиками,
уже удалось отбить. Джон
Керри сообщил также об уни-
чтожении значительной части
высшего руководства ислами-
стов и разрушении их системы
командования и управления.
Одновременно он признал, что
впереди еще предстоит боль-
шая работа, а полное уничто-
жение "Исламского государст-
ва" – вопрос не одного дня.

Кроме того Керри отметил,
что иракские войска пока не
готовы перейти в решительное
наступление на позиции "ИГ",
и торопливость в данном слу-
чае стала бы серьезной стра-
тегической ошибкой.

Научный сотрудник Инсти-
тута США и Канады, директор
Центра анализа ближневос-
точных конфликтов Александр
Шумилин считает, что успехи
международной коалиции в
борьбе с "ИГ" очевидны.

"Об этом свидетельствуют
освобождение Кобани и мно-
гих городов в суннитском тре-
угольнике Ирака иракскими
вооруженными силами и курд-
ской пешмергой (военизиро-
ванными формированиями –
В.В.) – сказал он в интервью
Русской службе "Голоса Аме-

рики". – А также ликвидация
ряда видных военных руково-
дителей "ИГ”". По его мнению,
успехи надо наращивать, и они
будут наращиваться, в том
числе в связи с проведением
запланированной сухопутной
операций. "Наземная опера-
ция будет усиливаться посте-
пенно, как и предполагалось
ранее, – продолжил Шумилин.
– Теперь задача состоит в том,
чтобы активизировать
действия сирийской
умеренной оппозиции
против "ИГ” на терри-
тории Сирии. Процесс
будет развиваться
именно в таком
направлении". Дирек-
тор Центра анализа
ближневосточных кон-
фликтов убежден, что
в обозримом будущем
т е р р о р и с т и ч е с к о й
группировке исламистов
непременно будет нанесено
поражение: "”ИГ” либо уйдет в
глубокое подполье, либо в
очередной раз преобразуется
во что-то, но оно будет обяза-
тельно разбито, и в прежнем
виде не сохранится". Гораздо
сложнее, как ему представ-
ляется, обстоит дело с идеоло-
гией "Исламского государст-
ва": "Это идея крайнего ради-
кального экстремизма ислам-
ского толка. Она была, есть и
будет. Вопрос заключается в
ее популярности и трансфор-
мации".

По-иному расценил про-
исходящее доцент кафедры
цивилизационного развития
Востока ВШЭ Марат Муртазин.
Он уверен, что успех антитер-
рористической операции про-
тив "ИГ" обеспечить при помо-
щи только воздушных атак по
территориям, которые зани-
мают радикальные ислами-
сты, невозможно.

"Потому что боевики "ИГ” и

их формирования – это не
регулярные армейские части,
– пояснил Муртазин Русской
службе "Голоса Америки". – У
них нет военных баз с казар-
мами, складами оружия, арсе-
налами и так далее. И бомбить
по людям, которые практиче-
ски рассеяны по жилым домам
и учреждениям, наверное, не
самый практичный способ".

По его оценке, проведен-
ные военно-воздушные атаки
были в определенный момент
нацелены на объекты нефте-
добычи, обеспечивающие
доход "ИГ" и его лидерам, а

кардинального перелома на
фронте можно достичь только
с помощью наземных опера-
ций. "Насколько я понимаю,
первоначальный план заклю-
чался в том, чтобы обеспечить
проведение этих операций
силами курдских формирова-
ний или же иракских прави-
тельственных войск, – продол-
жил эксперт. – Но, совершенно
очевидно, что их боеспособ-

ность и обеспечен-
ность соответствующи-
ми видами вооружений
не соответствуют тем
требованиям, которые
необходимы, чтобы
обеспечить реальную
победу над боевика-
ми". Помимо того Мур-
тазин выразил сомне-
ние, что США и их
союзники готовы обес-
печить участие своих

вооруженных сил в боевых
действиях. На его взгляд, от
того, какое решение примет в
итоге по этому вопросу
Вашингтон, и будет зависеть,
станет ли успешной эта опера-
ция в дальнейшем или она
примет затяжной характер.

Эксперты разошлись во
мнениях и насчет того, какую
политику проводит сегодня
Москва в отношении "ИГ".

"Подход Путина к проблеме
сводится к тому, что борьба с
"ИГ” важна, но Россия пред-
почла бы ее вести таким обра-
зом, чтобы не находиться в

подчинении у США, которые
руководят действиями между-
народной коалиции, и чтобы
борьбы против исламистов не
превратилась в борьбу против
Башара Асада", – резюмиро-
вал Александр Шумилин.

А такая тенденция и пер-
спектива проглядываются, ут -
верждает он. По словам Мара-
та Муртазина, поскольку коа-
лиция против "ИГ" формирова-
лась в тех условиях, когда
отношения между Россией,
США и странами НАТО вошли
в сложную стадию в связи с
событиями на Украине, то
Вашингтон как главный дей-
ствующий игрок в коалиции
выступил против того, чтобы
РФ, Иран и Сирия участвовали
в операции."Москва устами
Лаврова на конференции в
Париже достаточно обтекаемо
заявила, что ее позиция
состоит в том, что без участия
России, Ирана и Сирии обеспе-
чить успех в операции против
"ИГ” вряд ли будет возможно, –
заметил он. – И это опять-таки
подтверждается тем, что на
сегодня ситуация особого успе-
ха в борьбе, ведущейся вот
уже более полугода, пока нет".
При этом, как ему кажется,
опыт России в проведении
антитеррористических опера-
циях на Северном Кавказе при-
шелся бы как нельзя кстати.
Александр Шумилин, напро-
тив, уверен, что международ-
ной коалиции и без России
вполне удается решать постав-
ленные задачи. kurdistan.ru

Иракские курды окружили подконтрольный 
"Исламскому государству" город Мосул

Пешмерга призывают остаться в Кобани

Курды ведут наступление на исламистов в Сирии

Борьба с "ИГ": успехи и перспективы
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Премьер-министр Курди-
стана Нечирван Барзани
заявил, что он готов
"посещать Багдад
каждый день", чтобы
собрать месячные
заработные платы,
причитающиеся курд-
ским гражданам от
центрального прави-
тельства.

"Наша главная
проблема [в отноше-
ниях] с центральным
п р а в и т е л ь с т в о м
[заключается в том, что] они
хотят, чтобы у нас были про-
блемы", заявил Барзани в

интервью СМИ.
Барзани также сказал, что

Багдад не должен использо-
вать ежедневный расчет курд-
ского экспорта нефти, предло-

жив, чтобы правительство
"вычисляло экспортируемую

нефть один раз в три
месяца".

"Для того, чтобы
решить бюджетные про-
блемы и обеспечить
людей хлебом насущ-
ным,  который покупает-
ся на их заработную
плату, я готов посещать
Багдад каждый день",
добавил премьер-
министр. Официальная
делегация Регионально-

го правительства Курдистана,
как предполагается, посетит
Багдад в воскресенье.

Президент США Барак
Обама не исключает исполь-
зования американского
спецназа для физического
устранения лидеров группи-
ровки "Исламское госу-

дарство". Об этом он
сообщил в четверг, 12 фев-
раля в Белом доме по пово-
ду обращения в Конгресс с
резолюцией об использова-
нии силы против террори-
стических формирований за
рубежом, если того будут
требовать обстоятельства.
"Если мы получим достовер-
ные разведывательные дан-
ные о том, что лидеры ИГ
собрались вместе, и если у
наших партнеров не будет
возможности до них
добраться, я буду готов

отдать приказ о действиях
нашим специальным вой-
скам", - сказал Обама.

Президент США передал
на обсуждение в Конгресс
проект резолюции, который

расширяет его полномочия
по применению военной
силы против ИГ в Ираке и
Сирии, отмечает dpa. При
этом, по словам Обамы,
речь не идет о "новой назем-
ной войне по примеру Афга-
нистана или Ирака". Соглас-
но документу, разрешение
на применение силы должно
утратить силу через три года
после подписания закона.
"Мы должны быть гибкими, в
то же время мы должны дей-
ствовать осторожно и проду-
манно", - отметил Обама.

Утром в пятницу 6 февраля
Королевские ВВС Великобрита-
нии организовали
прикрытие сил пеш-
мерга в ближнем бою
с боевиками "Ислам-
ского государства"
(ИГ) в районе Мосу-
ла. Утром 7 февраля
бомбардировщики
Великобритании обнаружили
грузовики ИГ вблизи сирийской
границы. Автомобили были
уничтожены. Третья из послед-
них операций была проведена у
одного из контрольно-пропуск-
ных пунктов. Ранее в этом

месяце британские самолеты
провели операции к северу от

Багдада. Наряду с нанесением
авиаударов Великобритания
проводит консультации по воен-
ным вопросам среди иракских и
курдских солдат, а также оказы-
вает гуманитарную помощь.

kurdistan.ru

Комитет по гражданским делам при пар-
ламенте Курдистана посетит сирийский

курдский Кобани, чтобы оценить ситуацию в
разрушенном боями городе.

Член комитета Эвар Ибрагим сообщила
в интервью "BasNews", что члены комитета
хотят также лично поздравить курдских бой-

цов с историческим успехом, достигнутым
при освобождении Кобани от боевиков
"Исламского государства" (ИГ). "Мы хотим
посетить город, чтобы оценить ситуацию и
обстоятельства после его недавнего осво-
бождения", сказала Ибрагим. "Нас попросил
посетить город и встретиться с муниципаль-
ными чиновниками и организациями граж-
данского общества муниципалитет города
Диарбакыр [Турецкий Курдистан]". "Парла-
менту Курдистана и Комитету гражданского
общества также необходимо посетить
беженцев из Кобани в населенных курдами
районах Турции. Мы будем обсуждать какие-
то планы и проекты с организациями в
Северном Курдистане [Турецком Курдиста-
не]. Важно иметь более тесные связи между
Северным и Южным Курдистаном [Ирак-
ским Курдистаном]", добавила она.

Германия не исключает
возможности вооружения чле-

нов международной коалиции,
борющихся с группировкой
"Исламское государство" (ИГ),
заявила в понедельник канц-

лер Германии Ангела Мер-
кель. "Германия приняла
решение в отношении борьбы
с ИГ оказать помощь в предо-
ставлении обучающих миссий
и, если будет необходимо,
поставок оружия", — сказала
Меркель на пресс-конферен-
ции в Вашингтоне по итогам
переговоров с президентом
США. Террористическая орга-
низация "Исламское госу-
дарство" провозгласила "хали-
фат" на захваченных террито-
риях Сирии и Ирака летом

прошлого года. ИГ набрала
наибольшую силу во время
действий на территории
Сирии, где воевала против
правительственных сил и при-
обрела репутацию одной из
самых жестоких. В результате
действий боевиков погибли
несколько тысяч мирных жите-
лей, сотни тысяч стали бежен-
цами и еще несколько тысяч
человек находятся в заложни-
ках. США при поддержке ряда
союзных стран с 23 сентября
начали наносить по позициям
ИГ в Сирии удары с воздуха, с
августа аналогичная операция
проходит в Ираке.

Международные нефтяные
компании, действующие в
Курдской области на севере
Ирака пересматривают свои
инвестиционные программы
из-за прекращения платежей
со стороны регионального
правительства Курдистана,
сообщает турецкое информа-
ционное агентство Anadolu
Agency. Перестал отправлять
свою нефть на экспорт через
Турцию один из крупных опе-
раторов – нефтегазовая хол-
динговая компания Gulf Key-
stone Petroleum. Только за
ноябрьские поставки курдское
правительство задолжало
компании около 100 млн дол-
ларов. "Небольшие и средние
нефтекомпании добиваются
получения денег, но финансо-
вая ситуация в Курдистане
такая, что в ближайшее время
этого не случится. Непохоже,
что сейчас вообще возможны
серьезные платежи, учитывая

тот факт, что область находит-
ся в состоянии войны с
"Исламским госу-
дарством". Местные
власти не могли
получить из Багдада
свою долю доходов
от нефти. После
обращения ино-
странных нефтедо-
бытчиков ми нистр
природных ресурсов
Курдистана пытает-
ся, но уже две неде-
ли никак не может
разрешить этот
вопрос. Это связано
еще и с тем, что низ-
кие цены на нефть не
позволяют Багдаду делать
значительные перечисления",
— пояснил директор лондон-
ской консалтинговой фирмы

Carduchi Consulting Шван
Зулал.

В декабре центральное и
региональное правительства
договорились о разделе дохо-
дов от экспорта нефти.

Согласно условиям этого дого-
вора, Курдистан продает
через госкомпанию SOMO 250
тыс баррелей нефти в день, а
Багдад перечисляет Эрбилю
17% бюджетных поступлений.

Но до сих пор платежей
не было – дефицит
бюджета из-за низких
цен на нефть и активно-
сти "Исламского госу-
дарства" составляет
сейчас 21,4 млрд дол-
ларов. После нападе-
ния исламистов в пят-
ницу 30 января на одно
из месторождений в
районе города Киркук
добыча там с понедель-
ника остановилась.
Курдские войска верну-
ли в субботу месторож-
дение Хаббаз, что в 20

км к юго-западу от Киркука, и
освободили 20 рабочих,
запертых в подземном бунке-
ре без света, пищи и воды.

Теперь ситуация под контро-
лем, но то, что случилось – это
реальная угроза нефтяным
сооружениям, пожары пока не
удается погасить полностью",
— сообщил журналистам
после поездки на север стра-
ны министр нефти Ирака
Адель Абдель Махди. Про-
шлым летом отряды "Ислам-
ского государства" захватили
четыре участка на северных
месторождениях и стали сами
продавать нефть. Недавняя
атака на Хаббаз – самая серь-
езная их акция с того времени.
Иракское правительство пыта-
ется увеличить экспорт нефти,
чтобы компенсировать потери
от низких цен и захвата сква-
жин террористами. Хаббаз –
небольшое месторождение, с
максимальной отдачей 15 тыс
баррелей в день. Но именно
такие скважины дают посто-
янную финансовую подпитку
"Исламскому государству". 

Премьер-министр Барзани готов ежедневно посещать 
Багдад ради выплат зарплат госслужащим

Меркель: ФРГ не исключает 
предоставление оружия для борьбы с ИГ

Барак Обама готов использовать
спецназ для ликвидации лидеров ИГ

Неплатежи подрывают 
нефтедобычу в Курдистане

ВВС Великобритании поддерживают 
пешмерга в битве с ИГ

Комитет парламента Курдистана посетит Кобани
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В воскресенье в Мюнхене
президент Курдистана Масуд
Барзани встретился с вице-
президентом США, Джо Бай-
деном.

Они обсудили борьбу с
террористической группиров-
кой "Исламское государство"

(ИГ), и г-н  Байден похвалил
мужество курдских сил пеш-
мерга, пообещав им большую
поддержку правительства
США. Президент Барзани
поблагодарил вице-президен-
та лично и правительство
США за их поддержку Курди-

стану. В тот же день президент
также встретился с некоторы-
ми членами Комитета Сената
США по вооруженным силам,
возглавляемым Джоном Мак-
кейном, чтобы обсудить борь-
бу с ИГ и военные потребно-
сти сил пешмерга.

В рамках своего офици-
ального визита в Объединен-
ные Арабские Эмираты деле-
гация Регионального прави-
тельства Курдистана (КРГ) во
главе с премьер-министром
Нечирваном Барзани 9 фев-
раля провела две важные
встречи: с наследным прин-
цем Абу-Даби, заместителем
Верховного Главнокомандую-
щего Вооруженных Сил ОАЭ,
шейхом Мухаммадом бин
Заид Аль-Нахайяном, и мини-
стром иностранных дел ОАЭ,
шейхом Абдуллой бин Заид
бен Султаном Аль Нахайя-
ном. Шейх Мухаммад бин
Заид Аль-Нахайян привет-
ствовал премьер-министра
Нечирвана Барзани во двор-
це Аль-Бахр в Абу-Даби,
поблагодарив КРГ за визит на
Дубайский  правительствен-
ный саммит. Собеседники
обсудили отношения между

Ираком и Объединенными
Арабскими Эмиратами в
целом, а также между Курди-
станом и ОАЭ, в частности.

Они подчеркнули необходи-
мость развивать эти отноше-
ния в различных областях, в
том числе в экономической
сфере. Премьер-министр вы -
разил благодарность КРГ за

гуманитарную помощь, кото-
рую Объединенные Арабс кие
Эмираты и Красный Полуме-
сяц ОАЭ обеспечили для

внутренне перемещенных
лиц Ирака и сирийских бежен-
цев, нашедших приют в Кур-
дистане. Он высоко оценил
усилия, работы и по мощь,
осуществляемые долж ност -

ными лицами и командой
Красного Полумесяца ОАЭ в
Курдистане. Позже в течение
дня делегация Регионального
правительства Курдистана
посетила министра иностран-
ных дел ОАЭ шейха Абдуллу
бин Заид Аль-Нахайяна.
Собеседники обсудили отно-
шения между Курдистаном,
Ираком и Объединенными
Арабскими Эмиратами.
Премьер-министр Барзани
высоко оценил роль Гене-
рального консульства ОАЭ в
Эрбиле и, в частности работу
консула, в укреплении двусто-
ронних отношений между
Курдистаном и Объединенны-
ми Арабскими Эмиратами. 

Они также обсудили ситуа-
цию на Ближнем Востоке, в
том числе новейшие разра-
ботки в войне против терро-

ристической организации
"Исламское государство"
(ИГ). Собеседники подчеркну-
ли, что борьба с терроризмом
не может осуществляться
исключительно через воен-
ные операции, но и через
идеологию и противостояние
понятию насилия,  существу -
ющему в регионе. Премьер-
министр Барзани и сопровож-
дающая его делегация при-
была в Дубай в воскресенье
вечером по официальному
приглашению правительства
ОАЭ для участия в  Дубай-
ском саммите правительства
ОАЭ. В состав делегации КРГ
вошли заместитель премьер-
министра Кубад Талабани,
министр природных ресурсов
Ашти Хаврами, министр пла-
нирования Али Синди, ми -
нистр финансов и экономики
Ребаз Мохаммед, и пресс-сек-
ретарь КРГ Сафин Дизайи.

Курдские силы самооборо-
ны "Пешмерга", сражающие-
ся с войсками "Исламского
государства" в северном
Ираке, заявили, что не только
успех их операций, но сами
жизни курдов в этом регионе
целиком и полностью зависят
от поставок американских
припасов. "Пешмерга" сдер-
живает террористов на почти

тысячекилометровой линии
фронта, окружающей провин-
цию Синджар. Курды наносят
боевикам впечатляющие
потери, но численный пере-
вес террористов слишком
велик. Руководство курдов
заявило, что они смогли
отбить у террористов более 2
000 квадратных километров
территории с декабря. Все

бои курдам пришлось вести
исключительно стрелковым
оружие, без поддержки бро-
нетехники или артиллерии.

"Мы потеряли более 1 000
бойцов "Пешмерги" и еще
около 5 000 были ранены",
рассказал советник курдского
государства по вопросам
национальной безопасности
Масрур Барзани.

Барзани заявил,
что 70 процентов этих
потерь были бы легко
предотвращены, если
бы США передали
курдам несколько
сотен танков и БТР, о
которых так долго
просили повстанцы.
Но пока Вашингтон
расщедрился лишь на
25, что абсолютно
недостаточно для успешного ведения боевых действий.

Радикальная мусульман-
ская группировка "Исламское
государство" (ИГ) активно
использует детей в военных
действиях, рассматривая их
как будущее поколение своего
"халифата". Это вопиющее
нарушение международных
законов станет опасным преце-
дентом в будущем.

Дети играют роль в охране
и уходе за ранеными боевика-
ми ИГ, а также принимают
активное участие в боевых
действиях. В Мосуле они охра-
няют контрольно-пропускные
пункты и оживленные перекре-
стки. В сирийской Ракке они
используются в качестве пова-
ров или охранников, а также
шпионят в своих районах в
пользу ИГ. По сообщениям
организаций системы ООН,
десятки из них были использо-
ваны в качестве террористов-
смертников. В ходе подготовки
дети проходят психологиче-
скую обработку и обучение.
Дети езидов в возрасте до 10
лет, бежавшие из плена ИГ,
рассказывают, что их мучили
голодом и избивали, заставляя
повторять стихи Корана. Мно-
гие из них в конечном итоге
были переданы в специальные
учебные лагеря, где их превра-
тили в боевиков.

ИГ адаптировали под свою

идеологию  систему школьного
образования в районах, нахо-
дящихся под их контролем.
"Ребята учатся в школе не нау-
кам, а как стать моджахедами",
говорит в интервью "Associated
Press" один из отцов из Эль-
Фаллуджи. Он покинул этот
город вместе со своей семьей,
как только понял, что внушают
его сыну в школе. Вокруг
Ракки есть, по крайней
мере, пять лагерей для
молодежи. В них мальчи-
кам в возрасте до 16 лет
преподают арабский язык и
Коран, а также проводят их
физическую и военную
подготовку. ИГ, как говорят,
добивается согласия роди-
телей, часто применяя дав-
ление и даже угрозы. Многие
родители бежали, чтобы пред-
отвратить превращение своих
детей в боевиков. Дети, кото-
рых западные добровольцы
привозят с собой на "джихад" в
Сирию и Ирак, также присоеди-
няются к этому обучению. Об
одном из них, шестилетнем
мальчике из Бельгии, говорит-
ся в докладе ОНН. Он обещает
стать джихадистом, "чтобы
убивать неверных, потому что
они убивают мусульман".

На своих видео, размещен-

ных в Интернете, ИГ показыва-
ет, как готовится новое поколе-
ние джихадистов. Группа маль-
чиков в возрасте около 10 лет
принимает участие в "уроке".
Все ребята одеты в длинные
черные рубашки и брюки. Они
бегают с  автоматами Калаш-
никова, стреляют и прячутся в
засаде. В другом видео маль-

чик около 12 лет стреляет в
голову двум российским "шпио-
нам", даже не дрогнув. Хотя
эксперты не могут сказать
наверняка, является ли это
видео подлинным, этот маль-
чик есть в другом видео ИГ, где
он снят с молодыми новобран-
цами из Казахстана. "Мы убьем
вас, неверные. Даст Бог, мы
будем убивать вас", говорит
один из детей.

Эксперты утверждают, что
дети поддаются психологиче-
ской обработке гораздо

быстрее, чем взрослые. Их
проще ввести в заблуждение,
так как дети не способны к ана-
лизу сообщаемой информа-
ции. Так произошло с сирий-
ским курдским подростком,
Мариваном, который был
захвачен в плен вместе с 150
другими школьниками и осво-
божден спустя четыре месяца.

Детей держали в школе,
обучали идеологии ИГ и
демонстрировали ви део
обезглавливаний. После воз-
вращения к своей семье
Мариван заявил в интервью
CNN, что ИГ "правы", а
"курды - неверные". Сначала
он боялся быть убитым,  "но
потом мы обнаружили, что
они не убивают просто так,

без проверки, кто является
неверным", рассказал он. Дети
также направляют на фронт.
Другие боевики в Сирии
сообщают, что они "регулярно"
видят там трупы детей. ООН
недавно сообщила, что ИГ
использует детей в качестве
террористов-смертников, осо-
бенно детей с нарушением
психики, которые, вероятно, не
понимают, что с ними происхо-
дит.

После того, как они стано-
вятся солдатами, дети могут

добавить свои имена в списки
добровольцев для атак смерт-
ников, как 17-летний Амр, дав-
ший интервью "Human Rights
Watch" (HRW) после того, как
покинул ряды ИГ. Дети вокруг
него вносили свои имена в
списки смертников и Амр чув-
ствовал себя обязанным сде-
лать то же самое. По его сло-
вам, он с неохотой вписал свое
имя вниз списка. 

"Выше моего там были сотни
имен", вспоминает он. Незави-
симая международная комиссия
по расследованию преступле-
ний ИГ в Сирии опросила 300
человек, которые бежали от ИГ,
или все еще живут на оккупиро-
ванных террористами террито-
риях. Комиссия пришла к выво-
ду, что ИГ "использует детей в
качестве средства для обес-
печения долгосрочной лояльно-
сти, приверженности их идеоло-
гии и создания кадров предан-
ных бойцов, которые будут
видеть насилие как образ
жизни". Другие группировки,
воюющие в Сирии, также нани-
мают детей, но не так система-
тично, как ИГ, заявляющее это
частью своей стратегии и назы-
вающее молодежь "поколением
львов, защитников веры,
достоинства и земли". На фото
"AP": Дети выс траиваются на
сборах ИГ kurdistan.ru

Президент Барзани встретился
с  вице -президентом США

Делегация КРГ провела встречи в Абу-Даби

США убивают курдов своим бездействием

ИГ используют детей в качестве смертников
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8 февраля делегация Регионального правительства Курди-
стана (КРГ), во главе с премьер-министром, Нечирваном Бар-
зани, прибыла в Дубай с официальным визитом. Делегация
приглашена в Объединенные Арабские Эмираты для участия в
Дубайском Саммите 2015 года, в котором приняли участие
более 100 мировых лидеров, включая Генерального секретаря
Организации Объединенных Наций Пан Ги Муна, и представи-
телей ряда междуна-
родных организаций.

Трехдневный сам-
мит обсудил ряд
вопросов, связанных с
управлением и разви-
тием. Делегация КРГ, в
которую вошли вице-
п р е м ь е р - м и н и с т р
Кубад Талабани,
министр природных ресурсов Ашти Хаврами, министр планиро-
вания Али Синди, министр финансов и экономики, Ребаз
Мохаммед и пресс-секретарь КРГ Сафин Дизайи, провела  ряд
встреч с высокопоставленными должностными лицами ОАЭ.

Курдские силы пешмерга, дислоцированные в Кобани,
обстреляли базы "Исламского государства" (ИГ), расположен-
ные в северной части сирийской провинции Ракка. "В среду
силы пешмерга на трех разных фронтах на чали сильные атаки
на базы в ИГ в городе Гре Спи",
сообщает в интервью "BasNews" ко -
мандир пешмерга Слеман Мохам-
мед. "Силы пешмерга поддержали
курдских (сирийских) бойцов в осво-
бождении Кобани и большинства
деревень в окрестностях города от
боевиков ИГ. Таким же образом мы будем поддерживать курд-
ских бойцов в очистке других областей". По словам Мохаммеда,
курдские сирийские бойцы "Отрядов народной самообороны"
(YPG) просили пешмерга бомбить Гре Спи, чтобы помочь им
атаковать и освободить этот курдский город. "Во вторник силы
пешмерга получили новое оружие, и в среду они начали обстре-
ливать базы ИГ", сказал Мохаммед. Гре Спи - курдский город,
расположенный на границе Сирийского Курдистана и  населен-
ных курдами районов Турции. По данным официальной стати-
стики, численность населения города составляет 80 000. Город
находится в ведении провинции Ракка, население которой
включает в себя как курдов, так и арабов. Город был захвачен
боевиками ИГ почти год назад. Гре Спи - стратегический город,
соединяющий курдские районы Джазира и Хассака с Кобани.
Освобождение города откроет дорогу между кантонами и Коба-
ни больше не будет окружен боевиками со всех сторон.

Возглавляемая премьер-министром 
делегация КРГ побывала на саммите в ОАЭ

Президент Курдистана
Масуд Барзани во вторник в

Париже встретился с президен-
том Франции Франсуа Оллан-
дом. Во время их встречи в
Елисейском дворце президен-
ты обсудили борьбу против

террористов "Исламского госу-
дарства" (ИГ) и усилия по осво-

бождению города
Мосул. Президент Ол -
ланд приветствовал
визит президента Бар-
зани в Париж и еще раз
подтвердил поддержку
своей страны Курдиста-
ну, в частности силам
пешмерга. Он высоко
оценил роль пешмерга
в противостоянии тер-
рору ИГ. Он заявил, что
Франция будет продол-
жать оказывать воен-
ную, гуманитарную и
политическую поддерж-
ку народу Курдистана, и

стремиться заручиться под-
держкой Курдистану среди дру-
гих европейских стран.

Президент Барзани побла-
годарил президента Олланда

за его постоянную поддержку,
отметив, что визит президента
Олланда в Эрбиль в сентябре
прошлого года был очень
важен для курдов.

Собеседники также обсуди-
ли совместные усилия пешмер-
га и армии Ирака по освобож-
дению города Мосул, отноше-
ния между Эрбилем и Багда-
дом и недавнюю встречу прези-
дента Барзани и премьер-
министра Ирака Абади в Мюн-
хене на прошлой неделе. Пре-
зиденты подчеркнули важность
тесного сотрудничества между
Эрбилем и Багдадом для
решения проблем, стоящих
перед Ираком. В понедельник в
Париже президент Барзани
встретился с министром оборо-
ны Франции Жан-Ивом Ле
Дрианом, чтобы обсудить воен-
ные действия против ИГ.

2014-й год оказался,
видимо, самым трудным в
новейшей истории христиан
Ближнего Востока. В регионе
наблюдается тенденция к
полному вытеснению христи-
анства с древней библейской
земли. Бесчинствующие
исламисты разрушают
храмы, терроризируют хри-
стиан, накладывают на них
непомерную дань, Дело дошло
до того, что многие христиане
в Ираке не смогли поздравить
друг друга с Рождеством Хри-
стовым, так как за это боевики
ИГИЛ пообещали им смертную
казнь. По свидетельству архи-
епископа Халдейской католи-
ческой церкви Башара Варды,

за прошлый год занятые бое-
виками территории страны
покинули 125 тыс. христиан.
Эту цифру он озвучил, высту-
пая с докладом перед Гене-
ральным синодом Церкви Анг-
лии в Лондоне 10 февраля.

Церковь не может гаранти-
ровать безопасность верую-

щих, заявил Варда. Он также
считает, что воздушных ударов

по позициям боевиков
недостаточно. Необходи-
ма наземная военная опе-
рация. "Мы — христиане
— не сможем долго про-
держаться в регионе. Как
католик я понимаю ответ-
ственность моего заявле-
ния, но я считаю, что
нужна военная операция.
Другой дороги нет", —
цитирует архиепископа

портал Седмица.Ru. Напом-
ним, что число иракских хри-
стиан во времена правления
Саддама Хусейна составляло
1.4 млн человек. За истекшее
десятилетие их число в стране
упало минимум в пять раз, и
продолжает с каждым годом
существенно уменьшаться.

Депутаты парламента Кур-
дистана обсуждают укрепле-
ние связей с должностными
лицами в Диярбакыре (Турец-
кий Курдистан). "Курдистан
хочет иметь здоровые отноше-
ния с Северным (Турецким)
Курдистаном , и мы здесь,
чтобы показать нашу поддерж-
ку этому", говорит в интервью
"Rudaw" Салар Махмуд, депу-
тат, возглавляющий делега-

цию. По его словам, курдский
парламент стремится к созда-
нию более тесных отношений
с соседними странами. Около
1300 турецких компаний, рабо-
тающих в Курдистане, вос-
пользовались его  экономиче-
скими возможностями, несмот-
ря на продолжающуюся войну
с "Исламским государством" в
остальной части Ирака. С
около $ 4 млрд. торгового обо-

рота Курдистан стал важным
экономическим партнером
Турции. В 2012 году, до вспыш-
ки насилия в Ираке и Сирии,
экономический рост в Курди-
стане достигал 12 %, теперь
он составляет 8 %, несмотря
на приток около 1,4 миллиона
беженцев. kurdistan.ru

Президент Барзани встретился с 
президентом Франции Олландом

“Diplomat” qəzetinin və “Azərbaycan Kürd ləri İctimai Birliyi” təşki -
latının yaradıcı və rəhbəri Tahir Süleyman, Nəriman Əyyub, Adıgözəl
müəllim, Elxan müəllim, Asif müəllim, Sağatel Cəb rayılov, Ramiz Qəm-
bər, Rövşən, Xaliq, Allahyar Cəbrayılovlar Laçın rayonunun Alxaslı
kənd ağsaqqalı 

İmran Nəriman oğlu Alxasovun
vəfatından kədərləndiklərini bildirir, mərhumun oğlu Elnura, nəvələri
Elşənə, Rəşada, Turana və bütün yaxınlarına dərin hüznlə başsağlığı
verir və Allahdan səbr diləyirlər. 

Allah rəhmət eləsin!

Спасаясь от боевиков ИГИЛ, в 2014 году 
Ирак покинуло 125 тысяч христиан

Депутаты Курдистана прибыли в Диарбакыр 
для укрепления связей и содействия торговле

Пешмерга намерены помочь 
в  о с в о б о ж д е н и и  д р у г и х  
к у р д с к и х  г о р о д о в  С и р и и
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